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20 S c h w a r t z  - cross 4 6 1  

MR. TABAK: No f u r t h e r  q u e s t i o n s .  

THE COURT: Thank y o u ,  Mrs. S c h w a r t z ,  you a re  

e x c u s e d .  

THE COURT: Who is y o u r  n e x t  w i t n e s s ?  

MR. TABAK: The g o v e r n m e n t  c a l l s  l h o m a s  Menapace .  

THE COURT: Mrs. S c h w a r t z ,  would y o u  ask Thomas 

Menapace  to come i n ,  p l e a s e .  

( W i t n e s s  e x c u s e d )  

THOMAS C. MENAPACE, 

c a l l e d  as  a w i t n e s s  b y  t h e  g o v e r n m e n t ,  h a v i n g  b e e n  

d u l y  s w o r n ,  t e s t i f i e d  as  f o l l o w s :  

THE CLERK: P l e a s e  s t a t e  and  s p e l l  y o u r  f u l l  

name. 

THE WXTNESS: Thomas C. Menapace ,  M E  N A P  A C E. 

THE COURT: You may p r o c e e d ,  c o u n s e l .  

DIRECT EXAMINATION 

BY MR. TABAK: 

9.  What is y o u r  o c c u p a t i o n ?  

A. I am a s p e c i a l  a g e n t  o f  t h e  F B I .  

Q. H o w  l o n g  h a v e  y o u  b e e n  a n  FBI a g e n t ?  

A. E l e v e n  y e a r s .  

Q. To which  F B I  d i v i s i o n  are y o u  c u r r e n t l y  a s s i g n e d ?  

A. I am a s s i g n e d  to t h e  Newark  d i v i s i o n  o f  t h e  F B I .  

Q. H o w  l o n g  h a v e  you  b e e n  a s s i g n e d  to t h e  FBI 

N e w a r k  d  i v  is i o n ?  

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 
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4 6 2 
Menapace  - d i r e c t  

A. J u s t  o v e r  s i x  y e a r s .  

Q. What a r e  some o f  t h e  i n v e s t i g a t i o n s  you h a v e  

worked o n  -- s t r i k e  t h a t .  

Is t h e r e  a n y  p a r t i c u l a r  i n v e s t i g a t i o n  o n  which  

you  h a v e  s p e n t  most o f  y o u r  time s i n c e  1 9 7 8 ?  

A. Yes. 

Q. Which o n e  is t h a t ?  

A. The (InegA 7 i n v e s t i g a t i o n .  

Q. I d i r e c t  y o u r  a t t e n t i o n  to t h e  e v e n i n g  o f  March 

2 5 ,  1 9 7 9  a t  a b o u t  11: 1 5  p.m. Did a n y t h i n g  u n u s u a l  h a p p e n ?  

A. Yes. T h e r e  were two bombings  i n  t h e  s t a t e  o f  

N e w  J e r s e y  o n  t h a t  n i g h t .  

Q. How d i d  you l e a r n  a b o u t  t h o s e  bombings?  

A. I was a t  my r e s i d e n c e  and  I r e c e i v e d  a p h o n e  

c a l l  f r o m  my o f f i c e  t o  t h e  e f f e c t  t h a t  bombs had d e t o n a t e d  

a t  a l o c a t i o n  i n  Union C i t y  known a s  Alamacen E l  E s p a n o l  

a n d  a n o t h e r  bomb had  d e t o n a t e d  a t  a  l o c a t i o n  a t  weehawken,  

N e w  J e r s e y ,  c a l l e d  P r o g r a m a  Cubano which  is a t  4912 P a r k  

Avenue.  

Q. What i f  a n y t h i n g  d i d  y o u  do a f t e r  y o u  r e c e i v e d  

t h i s  p h o n e  c a l l  f r o m  y o u r  o f f  ice? 

A. After I was n o t i f i e d  t h a t  t h e s e  bombs had g o n e  

o f f ,  I i m m e d i a t e l y  p r o c e e d e d  to  t h e  l o c a t i o n s  w h e r e  t h e  

bombs had d e t o n a t e d  i n  N e w  J e r s e y .  

0. Where d i d  you go f i r s t ?  

SOUTHERN DISTRICT IIEPORYTRS, U.S. COURTHOUSE 
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Menapace  - di rec t  

A. The  f i r s t  l o c a t i o n  I w e n t  t o  was Alamacen  E l  

E s p a n o l  a t  3 6 t h  a n d  New Y o r k  Avenue  i n  Union  C i t y ,  New 

J e r s e y .  

0. What d i d  y o u  see a t  t h a t  t i m e  a t  Alamacen  E l  

E s p a n o l  when you  a r r  i v e d  t h e r e ?  

A. When I a r r i v e d  t h e r e  I h a d  saw t h a t  t h e r e  h a d  

b e e n  d a m a g e  to  t h e  f r o n t  o f  t h e  b u i l d i n g ,  t h a t  t h e  f r o n t  of 

t h e ,  t h e  f r o n t  door a n d  a p i c t u r e  window i n  f r o n t  h a d  b e e n  

b lown  o u t ,  t h a t  t h e r e  h a d  b e e n  some damage  t o  t h e  b r i c k  a n d  

t h a t  t h e  i n t e r i o r  of t h e  o f f i c e  had  b e e n  l a r g e l y  ripped 

a p a r t ,  a n d  across t h e  s t r e e t  t h e r e  was a b e a u t y  s h o p  t h a t  

h a d  a p l a t e  g l a s s  window k n o c k e d  o u t  of i t .  

9. I show you  g o v e r n m e n t  E x h i b i t s  4 1 3  A a n d  4 1 3  B 

f o r  i d e n t i f i c a t i o n .  Do y o u  r e c o g n i z e  t h o s e ?  

A. Yes, I do. 

Q. What d o  t h o s e  show? 

A. E x h i b i t  4 1 3  A is f r o m  t h e  s t r ee t  l o o k i n g  towards 

t h e  f r o n t  o f  A lamacen  E l  E s p a n o l ,  a n d  4 1 3  B is a s h o t  o f  

t h e  d a m a g e  to  t h e  i n t e r i o r  of t h e  b u i l d i n g .  

0. Do e x h i b i t s  413  A a n d  B for i d e n t i f i c a t i o n  

f a i r l y  a n d  a c c u r a t e l y  d e p i c t  t h e  c o n d i t i o n  of Alamacen E l  

E s p a n o l  a s  y o u  saw it o n  t h e  l a t e  e v e n i n g  or e a r l y  m o r n i n g  

h o u r s  o f  March 25 t o  26 1 9 7 9 1  

A. Y e s ,  t h e y  do. 

MR. TABAK: The  g o v e r n m e n t  o f f e r s  E x h i b i t s  413 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS. US. COURTHOUSE 
FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 



2 3  Menapace - d i r e c t  

A and B  i n  e v i d e n c e .  

MR. AGUILAR: No o b j e c t i o n s ,  your  Honor. 

THE COURT : Rece i v e d  . 
(Government  E x h i b i t s  413 A and B f o r  

i d e n t i f i c a t i o n  were r e c e i v e d *  i n  e v i d e n c e )  

MR. TABAK: With  t h e  C o u r t ' s  p e r m i s s i o n  I would 

l i k e  to show t h e s e  t o  t h e  j u r y .  

THE COURT: Yes. 

( P a u s e )  

9- I n  t h e  e a r l y  morn ing  h o u r s  o f  March 26, 1979  

wha t  d i d  you do a f t e r  you l e f t  t h e  Alamacen E l  E s p a n o l  

l o c a t  i o n ?  

A. I went  to t h e  l o c a t i o n  o f  Programa Cubano i n  

Weehawken. 

Q- What t y p e  o f  b u s i n e s s  was t h a t ,  i f  you know? 

A. Programa Cubano was a  b u s i n e s s  o p e r a t e d  by  a n  

i n d i v i d u a l  named J o s e E u l a l i o N e g r i n .  I b e l i e v e  i ts f u n c t i o n  

was to a s s i s t  Cuban r e f u g e e s  i n  t h e  U n i t e d  S t a t e s  i n  

d i f f e r e n t  f u n c t i o n s .  

Q. What d i d  you  see when you a r r i v e d  a t  Programa 

Cubano? 

A. The damage to  Programa Cubano was c o n s i d e r a b l y  

more t h a n  t h e  damage to Alamacen E l  E s p a n o l  i n  t h a t  t h e  

I b u i l d i n g  was l o c a t e d  i n  a b l o c k  store f r o n t s ,  and i n  t h a t  
I 1 i n s t a n c e  t h e  e n t i r e  i n t e r i o r  had been  p r e t t y  much d e s t r o y e d .  

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS, U.S. COURTHOUSE 
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2 4 Menapace  - d i r e c t  

A m a j o r i t y  o f  t h e  p l a t e  g l a s s  windows and  t h e  o t h e r  s tore  

f r o n t s  t h a t  s h a r e d  t h e  store f r o n t  w i t h  P rograma  Cubano h a d  

b e e n  b lown o u t ,  and  a n  a p a r t m e n t  h o u s e  o f  I b e l i e v e  

a p p r o x i m a t e l y  f o u r  s to r i e s  h i g h  across t h e  s t r e e t  had  h a d  

t h e  windows k n o c k e d  o u t  o f  the t h e  f r o n t  o f  it. 

Q- I show you Government  E x h i b i t s  414 A, B and  C 

f o r  i d e n t i f i c a t i o n  and  I ask you  to  look a t  t h o s e .  

THE COURT: What were t h o s e  numbers?  

MR. TABAK: 414 A,  B and C. 

THE COURT: Thank you.  

Q. D o  you  r e c o g n i  z e  t h o s e ?  

A. Yes, I d o .  

( C o n t i n u e d  o n  f o l l o w i n g  p a g e )  

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS. U.S. COURmOUSE 
FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 
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msjah 1 Menapace-direct 

BY MR. TABAK: 

Q What do t hey  show? 

A They show t h e  damage a t  Programo Cubano on t h e  

n i g h t  o f  March 25 th ,  26 th -  

Q Of what y e a r ?  . 

A Of 1979, 

Q And I, now show you Government's E x h i b i t  414-D, 

f o r  i d e n t i f i c a t i o n  (handing) ,  

W i l l  you t e l l  u s  what t h a t  shows? 

A Y e s .  Th is  i s  a s h o t  t aken  from t h e  f r o n t  

o f  Programo Cubano, look ing  across t h e  s t reet  a t  t h e  

apar tment  house t h a t  had the windows knocked o u t  o f  it, 

Q And do E x h i b i t s  414-A, -B, -C and -D f a i r l y  

and a c c u r a t e l y  d e p i c t  the c o n d i t i o n  of  t h e  l o c a t i o n s ' t h a t  

you j u s t  t e s t i f i e d  about  as t h e y  were on t h e  morning of  

March 26th ,  1979? 

A Y e s ,  t h ey  do. 

MR. TABAK: The government o f f e r s  414-A,  

-B, -C and -D. 

MR. FERNANDEZ: No o b j e c t i o n ,  sir,  

THE COURT: Received. 

(Government's E x h i b i t s  414-A through 414-D 

were r ece ived  i n  ev idence . )  

MR. TABAK: With t h e  C o u r t ' s  permiss ion,  M r .  Green 

and I w i l l  show t h e s e  t o  t h e  ju ry .  

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 
FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 
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4 6 7  

THE COURT: You may. 

MR. TABAK: Thank you, your Honor. 

(Photographs displayed to the jury.) 

Q Agent Menapace, I'm now going to show you 

Government's Exhibit 415-A.and 415-B, for identification 

(handing). 

(Government's Exhibits 415-A and 415-B 

were marked for identification.) 

Q I would ask you to look at the front and back 

of 415-A as well as 415-B, and I ask you if you reconigze 

those exhibits. 

A Yes, I do. 

Q And what are those? 

A These items are an Omega 7 communique that 

was received at the FBI office in Newark, on March 12th, 

1982. 

MR. TABAK: The government offers Governments' 

Exhibits 415-A and -B in evidence. 

MR. AGUIW: We have no objection, your Honor. 

THE COURT: Received. 

(Government's Exhibits 415-A and 415-B 

were received in evidence.) 

MR. TABAK: Your Honor, may I read this 

exhibit to the jury? 

THE COURT: You may, 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 
FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 



1 msjah 3 Menapace-direct  

I MR. TABAK: T h i s  i s  Government 's ~ x h i b i t  415-A. 

I ( M r .  Tabak r e a d s  Governmentls  E x h i b i t  415-A 

t o  t h e  j u r y . )  

I MR. AGUILAR: Your Honor, i f  t h e  E n g l i s h  i s  .' 

g o i n g  t o  b e  r e a d ,  I t h i n k  t h e  Span i sh  shou ld  a l s o  be r e a d  

t o  the j u r y .  

MR. TABAK: I would a s k  t h e  i n t e r p r e t e r  t o  r e a d  

it and t r a n s l a t e  it, your  Honor. 

THE COURT: C e r t a i n l y .  

(Read by t h e  I n t e r p r e t e r  i n  S p a n i s h ,  and 

t h e n  i n  E n g l i s h . )  

THE COURT: Thank you, 

The j u r o r s  have  h e a r d  t h e  i n t e r p r e t a t i o n .  

MR. TABAK: With t h e  C o u r t ' s  p e r m i s s i o n ,  I would 

l i k e  t o  show t h e s e  t o  t h e  j u r y ,  your  Honor. 

THE COURT: You may. 

( E x h i b i t s  415-A and 415-B d i s p l a y e d  t o  t h e  

Q Agent Menapace, I now d i r e c t  your  a t t e n t i o n  

t o  t h e  l a t e  even ing  o f  F r i d a y ,  September 11, 1981.  Did 

a n y t h i n g  u n u s u a l  happen t h a t  even ing?  

A Y e s .  I was a t  my r e s i d e n c e ,  and I w a s  c o n t a c t e d  

by my o f f i c e  and a d v i s e d  t h a t  t w o  bombs had d e t o n a t e d  i n  

Miami w i t h  Omego 7 t a k i n g  c r e d i t ,  One o f  t h e s e  bombs had 

d e t o n a t e d  a t  t h e  Mexican C o n s u l a t e  i n  M i a m i .  The o t h e r  had 
I 
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4 6 9  

detonated at I believe in the news magazine, Replica. 

Q Did anything happen later on the evening of 

September-llth, 1981 or the early morning hours of 

Saturday, September 12, 1981? 

A Yes. On the early morning hours of Saturday, 

September 12th, I received a second call at my residence 

to advise me that a bomb had detonated at the Mexican 

Consulate in New York, and Omego 7 had taken credit for 

that explosion, as well. 

Q Did you perform any investigation with regard 

to the bombing of the Mexican Consulate in New York? 

A Yes,I did. 

Q As part of that .investigation, did you go 

anywhere at about nine o'clock in the morning on Saturday, 

September . .  + 12, 1981? 

A Yes ,I did. 

Q Where did you go? 

A I went tothe car rental facilities at Newark 

Airport. 
--.-.*.-- ., 

Q What was your purpose in going to the car rental 

facilities at the Newark Airport? 

A I conducted a canvass of the car rental . '-a, * 

facilities at the + A '- airport * to determine if any individuals 

who we had as suspects in Omego 7 bombings had rented 

vehicles from those locations. 
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Q What, i f  a n y t h i n g ,  d i d  you l e a r n  a t  t h e  v a r i o u s  

c a r  r e n t a l  a g e n c i e s  a t  Newark A i r p o r t ?  

A I de te rmined  t h a t  a t  N a t i o n a l  Car R e n t a l ,  t h a t  

a n  i n d i v i d u a l  named Edtxardo Arocena had r e n t e d  a  v e h i c l e  

t h e  p r e v i o u s  d a y ,  and had r e t u r n e d  t h a t  v e h i c l e  t o  N a t i o n a l  

Car  R e n t a l  j u s t  s e v e r a l  m i n u t e s  b e f o r e  I g o t  t h e r e  and 

exchanged it f o r  a  second c a r ,  because  he  c la imed he  was 

h a v i n g  d i f f i c u l t y  w i t h  t h e  f i r s t  c a r .  

Q And w i t h  whom d i d  you speak  a t  N a t i o n a l  C a r  

R e n t a l ?  

A The c l e r k ' s  name i s  Char lene  Heyer.  

Q I now show you Government 's Exhibits412-A and 

-B i n  e v i d e n c e  ( h a n d i n g ) .  

Q Do you r e c o g n i z e  t h o s e ?  

A Y e s ,  I do.  

Q And what a r e  t h e y ?  

A They a r e  t h e  N a t i o n a l  Car R e n t a l  agreements  t h a t  

w e r e  shown t o  m e  by M i s s  Heyer on t h e  morning o f  

September 1 2 t h ,  1981.  

Q Did you l e a r n  t h e  w h e r e a b w  of  t h e  c a r  t h a t  

M r .  Arocena had j u s t  r e t u r n e d ?  

A Y e s ,  I d i d .  

Q And what d i d  you l e a r n  a b o u t  where t h a t  c a r  was? 

A I l e a r n e d  t h a t  it w a s  parked o u t  a t  t h e  c u r b  

j u s t  o u t s i d e  t h e  b u i l d i n g  t h a t  i s  p a r t  of t h e  r e n t a l  
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facility . 
Q What condition was the car in? 

A It hadn't been touched by anyone from National 

Car Rental at that point. 

Q Did you do anything with regard to that car? 

A I requested that no one touch the car or wash it 

or otherwise handle it. 

Q To your knowledge, was that request followed? 

A Yes, it was. 

Q Now, did you then do anything else? 

A Yes. I contacted agents, other agents, 

from the Newark office and agents from the New yorkoffice 

to come to where I was at National Car Rental at Newark 

Airport to assist me in surveillance. 

Q And what, if anyhhing, did you do with regard-. 

to the inception or the beginning of the surveillance? 

A At.the beginning of the surveillance, I put on 

clothing consistent -- put on a National Car Rental uniform 
so I would appear to be an employee of National Car 

Rental for the purpose of the surveillance. 

Q Now, did Mr. Arocena return to National Car 

Rental at Newark Airport on September 12, 1981? 

A No, he did not. 

Q And what, if anything, was done with the 

surveillance during the evening of September 12, 1981? 
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Pa The surveillance was continued through the night of 

September 12th into September 13th, 1981. 

Q Did you personally stay there all night? 

A No, I did not stay there the entire time. 

Q Now, what, if anything, did you do on Sunday, 

September 13, 1981? 

A On September 13th, 1981, I had changed into 

casual clothing, open-neck shirt, sport jacket and had 

obtained a piece of luggage so that it would appear I was 

a traveler at the facility. 

Q And where did you go in that dress? 

A Pardon me? 

THE COURT: Where did you go when you were dressed 

like that? 

A I was at the car rental facility waiting to see 

if Mr. Arocena would return with the second car. 

Q And on the afternoon on Sunday, September 13th, 

1981, who else, if anyone, was participating in that 

surveillance? 

A Yes, there were Special Agents Larry Wack, 

Special Agent Stu Silver, and Special Agent Dennis Terry were 

present at the airport with me. 

(2. And was there any other representative of the 

task force? 

A Yes. I believe Detective Robert Brandt of the 

SOUTHERN DISTRICT REPORTER$. U.S. COURTHOUSE 
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New York C i t y  P o l i c e  Department was a l s o  t h e r e .  

Q Now, a t  about  4:18 t h a t  a f t e rnoon ,  Sunday, 

September 13, 1981, d i d  any th ing  happen? 

A Y e s .  M r .  Arocena r e t u r n e d  wi th  t h e  second 

v e h i c l e  he  had r e n t e d .  

Q And how d i d  you know it w a s  M r .  Arocena? 

A I recognized him from a photograph t h a t  I had i n  

my p o s s e s s i o n  t h a t  had been p r e v i o u s l y  s u p p l i e d  t o  m e .  

And I had seen  M r .  Arocena on a prev ious  occas ion .  

Q Now, what d i d  you see M r .  Arocena do? 

I A M r .  Arocena r e t u r n e d  wi th  t h e  second v e h i c l e ,  

parked it and e n t e r e d  t h e  b u i l d i n g  which is  p a r t  of t h e  

Na t iona l  C a r  Renta l  f a c i l i t y  t h e r e ,  s e t t l e d  t h e  t r a n s a c t i o n  
I 
1 w i t h  t h e  second v e h i c l e  and then  walked o u t  o f  t h e  

1 b u i l d i n g  t o  t h e  a r e a  o f  t h e  s h u t t l e  bus t h a t  t r a n s p o r t s  

I people  from t h e  r e n t a l  f a c i l i t y  t o  t h e  a i r l i n e  t e r m i n a l s ,  

and i n d i c a t e d  t h a t  he wanted t o  t a k e  t h e  s h u t t l e  bus t o  t h e  

E a s t e r n  A i r l i n e s  t e r m i n a l .  

I 

1 
Q What d i d  you t hen  do? 

A I was s t a n d i n g  very c l o s e  t o  him d u r i n g  t h i s  

t i m e  from t h e  t i m e  he  a r r i v e d  a t  t h e  Nat iona l  C a r  Renta l  

f a c i l i t y .  And when h e  g o t  o n t o  t h e  s h u t t l e  bus ,  I g o t  

o n t o  t h e  s h u t t l e  bus w i th  him. 

Q Did anybody else g e t  on t h e  bus? 

A Y e s ,  Agent Dennis Ter ry  a l s o  g o t  on t h e  bus.  
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1 I Q How was he  d r e s s e d ?  

A H e  was d r e s s e d  a s  a Na t i ona l  C a r  R e n t a l  

employee. 

Q Then what happened? 

A The s h u t t l e  bus  d e p a r t e d  t h e  r e n t a l  a r e a  and went 

up  t o  t h e  t e r m i n a l  a r e a ,  u l t i m a t e l y  s t o p p i n g  a t  Terminal  B ,  

where M r .  Arocena g o t  o f f  of t h e  s h u t t l e  bus  and I g o t  

o f f  of t h e  s h u t t l e  bus ,  as w e l l .  

Q Then what happened? 

A H e  e n t e r e d  Terminal  B And walked th rough  t h e  

t e r m i n a l ,  till he  was a t  t h e  l i n e  f o r  t h e  E a s t e r n  A i r l i n e  

t i c k e t  c o u n t e r .  I was fo l l owing  him d u r i n g  t h i s  t i m e  and 

l3 I g o t  behind him i n  l i n e  a t  t h e  E a s t e r n  A i r l i n e s  t i c k e t  

l5 1 Q What t y p e  o f  a  l i n e  was t h i s ?  

A I t ' s ,  I b e l i e v e  what i s  commonly r e f e r r e d  t o  a s  

l7 I a  speed  l i n e ,  t h a t  i s  where you j u s t  work your  l i n e  th rough  

l8 1 a  series of  r opes  u n t i l  i t ' s  your  t u r n  t o  be wa i ted  on ,  and 

l9 I t h e n  you go t o  t h e  n e x t  a v a i l a b l e  c l e r k .  

Q And t h e n  what happened? 

A The n e x t  c l e r k  t h a t  came a v a i l a b l e  when it w a s  

= I  M r .  Arocena ' s  t u r n  was t h e  c l e r k  t h a t  was immediately 

a l o p p o s i t e  t h e  opening a t  t h e  end o f  t h e  speed l i n e ,  s o  it was 

m l  j u s t  nece s sa ry  f o r  him t o  t a k e  one  o r  two s t e p s  forward t o  

2 5 1  
hand l e  h i s  t r a n s a c t i o n .  
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Q And what happened at that point? 

A He stepped up in front of the ticket agent and 

requested to purchase a ticket on Flight 3 to Miami. The 

ticket clerk asked him what name would go on the ticket. 

And he said A. Medina. And then he spelled it for the ticket 
. 

agent. 

The ticket agent then asked him how he would be 

paying for the ticket. He said "Cash." He paid for the 

ticket and handed her his luggage. 

Q What language was this conversation in? 

A The entire conversation was in the English 

language. 

Q And how do you know that's what the conversation 

was? 

A Because I was close enough to overhear it. I 

was standing behind him. 

Q Now, what happened when Mr. Arocena left the ticket 

counter? 

A Immediately after Mr. Arocena received his 

ticket and walked away from&e ticket counter, I stepped 

up to the Eastern Airlines ticket clerk, identified myself 

as an agent of the FBI and asked her for the information 

on the ticket that she had just sold. 

Q And what information did you get? 

A They confirmed the information that I had overheard, 
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that is, that the individual had used the name "A,  Medina" 

on the ticket, paid for it in cash and that it was for 

Flight 3 to Miami. 

Q Did youlook at anything while you were talking 

with the ticket agent? ' 

A Yes. She showed be the ticket. 

Q Do you know the ticket agent's name? 

A Yes. I asked her her name and she identified herse 

to me as Paulette Schwartz. 

Q I'm going to show you what has been -- 
THE COURT: Have you seen Miss Schwartz here today? 

THE WITNESS: Yes, I have. 

THE COURT: Who is she? I mean, didshe testify 

at some point? 

THE WITNESS: I believe she was a witness prior 

to I was. 

THE COURT: Just before you? 

THE WITNESS: I believe so. 

THE COURT: Very well. 

Q I'm now going to show ycllwhat has been marked 

Government's Exhibits 412-C and 412-D, for identification, 

(Government's Exhibits 412-C and 412-D were 

marked for identification,) 

Q Do you recognize those? 

A Yes,I do. 
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Q And what a r e  they? 

I 

1 A 412-C i s  an FBI e x h i b i t  envelope t h a t  I executed 

t h a t  day. 

And 412-D i s  a copy of  t h e  Eas te rn  A i r l i n e s  t i c k e t  

t h a t  M i s s  Schwartz showed me on September 13 th ,  1981- 

Q What r e l a t i o n s h i p ,  i f  any,  d i d  E x h i b i t  412-C 

and 412-D have? 

A 412-C is  t h e  e x h i b i t  envelope t h a t  I a c t u a l l y  

p laced  t h e  copy of  t h i s  t i c k e t  i n t o  f o r  p re se rva t ion  as 

evidence,  

MR. TABAK: Government o f f e r s  Government 

E x h i b i t  412-C and -D i n  evidence.  

MR. AGUILAR: No o b j e c t i o n ,  your Honor. 

THE COURT: Both 412-C and -D rece ived .  

(Government's E x h i b i t s  412-C and 412-D 

were rece ived  i n  evidence.)  

MR. TABAK: Your Honor, may I show t h e s e  t o  t h e  

ju ry?  

THE COURT: You may. 

(Government's E x h i b i t s  412-C and 412-D w e r e  

d i sp l ayed  t o  t h e  ju ry . )  

Q AGent Menapace, what d i d  you do when you l e f t  

Eas t e rn  A i r l i n e s  t h a t  morning? 

A I r e tu rned  t o  t h e  Nat iona l  Car Rental  f a c i l i t y  

a t  Newark Ai rpo r t .  
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Q I'm now going to show you Government's Exhibits 412 

and -F, for identification. 

(Government's Exhibits 412-E and 412-F were 

marked for identification.) 

Q Do you recognize,those? . ' 
A Yes, I do. 

Q And what are they? 

A Exhibit 412-E is a photograph of the first 

vehicle that Mr. Arocena rented and subsequently returned. 

Photograph Exhibit 412-F is the second vehicle he was 

provided by National Car Rental after returning the first 

vehicle with the complaint. 

Q Do you know who took those photographs? 

A Yes, I do. 

Q Who is that? 

A It was myself. 

Q And when did you take those photographs? 

A I took these photographs on the afternoon of 

September 13th, 1981. 

MR. TABAK: The government offers Exhibits 412-E 

and -F in evidence. 

MR. FERNANDEZ: No objection, your Honor. 

THE COURT: Received. 

(Government's Exhibits 412-E and 412-F were 

received in evidence.) 
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Q Agent Menapace, do you see here today the man that 

2 1 you followed on September 13th, 1981 who bought the ticket 

I A Yes, I do. 

3 

Q And would you point him out, please? 

in the name "A. Medina"? 

A 
I 

Yes. He's the gentleman sitting at the back table 

I with the headset on. 

I MR. TABAK: May the record reflect that 

I Agent Menapace has identified the defendant Eduardo Arocena. 
THE COURT: Yes. 

MR. TABAK: No further questions. 

12 1 THE COURT: You may cross-examine. 

MR. AGUILAR: Thank you, your Honor. 

CROSS-EXAMINATION 

l5 I BY MR. AGUILAR: 
Q Good afternoon, Agent Menapace, 

A Good afternoon. 

l8 I Q Agent Menapace, you were assigned to the 

Newark FBI office in 1978, is that correct? 

A That's correct. 

Q And what was your assignment at that time? 

A My initial assignment when I arrived there was 

* I Q And after the LeTellier case, what was your 

p 

25 I secondary assignment? ' 

pr'imarily on the LeTellier case, 
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A The Omego 7 case, plus other bombing cases. 

Q Okay. When was the first time that you were 

informed that Eduardo Arocena was a suspect of an 

investigation? 

MR. TABAK: Objection. 

THE COURT: Overruled. 

A I believe, to the best of my recollection, that 

Mr. Arocena was developed as a suspect in December, 

January, 19-- excuse me, -..-----..- December ,--1980 -,_, January, 1981. 

Q Okay. He was developed as a, how would you 

say that? 

A As a suspect. 

Q As a suspect. 

A Yes. 

Q Did you have a confidential informant working 

with you at the time? 

A No, I did not. 

Q How did you get that information? 

A That developed through just normal police 

investigation. 

Q Did you do that normal police invesigation 

yourself or did someone else do it for you? 

A Some of it was done by myself. Other of it was 

done by agents in other locations. 

Q When did you begin to follow Mr. Arocena? 
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A I never personally followed Mr. Arocena. 

Q When did the FBI office begin to follow 

Mr. Arocena? 

THE COURT: If you know. 

Q If you know. 

A Like I answered previously, he became a suspect, 

a viable suspect in December, 1980, January, 1981. I hope 

that answers your question, 

THE COURT: No, his question was, if you're 

aware of any surveillance, other than what you've 

testified about already, that was conducted of Mr. Arocena 

beginning with the time he became a suspect. 

THE WITNESS: I did not participate in any 

surveillances of him, myself. 

Q You say he became a viable suspect. How did he 

become a viable suspect? 

A Therewas an incident at the Cuban Consulate in 
., .. +, * ,* - . . *-. 

Montreal in which a bombing occurred. Following this 

bombing, there was the identification of a rental car 
$-.".*- . . . ~ . . - .  

crossing the U, S.-Canadian border and violating the border 

crossing, The car was stopped by U. S. border patrol --".. ---- * .- 

agents, and the individuals in the car were questioned. 

As a result of this questioning, there was a 

strong suspicion -- excuse me, the individuals in the vehicle 
were Ramon Sanchez from Florida, and an individual by the 
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I to have been involved in anti-Castro activities, and his 

1 

2 

I crossing of the U.S.-Canadian border shortly following the 

name of Pedro Remon. ? - .  A" , " + - *  * , * , ,> 

Upon this identification, Ramon Sanchez was known 

5 

6 

1 Among this investigationthat we did to fully 

bombing of the Cuban consulate . . in Montreal was of interest 

to us. And we started conducting investigation to identify 

7 

I identify Mr. Remon was the pulling of his telephone 

the other passenger in the car, that being Pedro Remon. 

* I we determined that there was a pattern of frequent 

10 

11 

l3 I phone calls between Mr. Remon, Mr. Arocena and Mr. Andres - -  . 

toll . records. ." . Through the pulling of his telephone toll 

records from a former residence of his in New Jersey, 

l6 I further, we noticed that there was a frequency of calls 

14 

15 

Garcia, and a Mr. Eduardo Losada-Fernandez of Newark. 

Upon analyzing these telephone toll records. 

l9 I dig deeper into the activities of these gentlemen and found 
17 

18 

2 0 1  out that Mr. Remon and Mr. Losado-Fernandez had been 

in proximity to known Ornego . . , 7 I . . ,  acts. 

We then, using this information, started to 

21 I arrested by the Belleville, New Jersey, Police Department, 

Upon looking at his toll records in that time frame 

22 

23 
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and talking with the Belleville Police Department, we 

determined that following his arrest, there were, in the 

early morning hours, I believe it was around eleven or 

twelve o'clock at night, I can't recall exactly, that 

there were a number of phone calls in the early morning 
. ' 

hours after his arrest from his residence to Mr. Arocena's 

residence. This -- 

Q Well, -- 
, .. 

MR. TABAK: I don't think the witness finished. 

THE COURT: He has. 

BR. AGU1LAR:- Wela ,..Xl.didn't know if he had 

finished and I was going to say, continue. 

THE COURT: Very well. 

A Using this identification of Mr. Remon and his 

relationship to Mr. Arocena, we then proceeded to identify 

charge cards that were held by Mr. Remon and by 

Mr. Arocena and other individuals who we developed as 

suspects . . from this expanding investigation as a result of 
I 

the border incident. 

When this occurred, we determined that there 

was a pattern of travel relative to Omego 7 acts. And in 

particular, the -- what we determined that led me to 
Newark Airport on the morning of September 12th, 1980, 

was that we noticed that there was a pattern of car rentals 

by these individuals in their true names in proximity to 
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Omego 7 acts. 

Q Are you finished now? 

A I believe so. 

Q Okay. Did you contact all the individuals that 

you just mentioned during your investigation, Remon, 

Sanchez? 

A I interviewed Pedro Remon. I interviewed Ramon 

Sanchez. I interviewed Eduaro Losado-Fernandez. I 

interviewed Andres Garcia. I believe I had contacts with 

an individual named Alberto Perez and a Gracia. But 

I would not say that I did full-blown interviews with 

them. 

Q And did you inform these individuals at the time 

that you spoke with them, the kind of investigation that 

you were conducting? 

A Yes ,I did. 

Q Now, can you tell me which of these individuals 

be5an to cooperate with you? 

A None of them did. 

Q No individual cooperated with you? 

THE COURT: At that time. 

MR. AGU1LAR:At that time. Yes. 

Thank you, your Honor. 

Q And you proceeded to continue your investigation 

of these individuals,-all of them, correct? 
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A Yes, including Mr. Arocena. 

Q Including Mr. Arocena. 

Now, the morning of September 11, 1981, you went 

to Newark Airport, correct? 

A No, I went to Newark Airport the morning of 

September 12th, 1981, yes. 

THE COURT: He was advised of certain things 

which had occurred on the llth, but according to his 

testimony on direct examination, it wasn't until the 12th 

that he visited the National Car Rental facility at 

Newark Airport. 

Is that correct, sir? 

THE WITNESS: Yes, your Honor. 

Q And was there any individual at that time on 

September llth that informed you that Mr. Eduardo Arocena 

would be at the " . . < -  airport? 

A No, no, no one had advised me that he would be 

there. 

Q You went out there just on a hunch? 

A Yes. Well, based on the information I had 

learned from my previous investiagtion about .the pattern of 

car rentals in - . - - ., - proximity . to Omego 7. 

Q Let me ask you about that investigation. Did 

you do all the record searching, yourself? 

A No, I did not. 
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Who d i d  t h a t ?  

A I t  was done by a g e n t s  i n  o t h e r  l o c a t i o n s .  

Q Okay. Do you have t h e  names o f  t h o s e  a g e n t s ?  

A There  were a g e n t s  i n  New York on t h e  t a s k  f o r c e ,  

S p e c i a l  Agent J i m  Lyons, S p e c i a l  Agent La r ry  Wack, 

D e t e c t i v e  Rober t  Brand t  were a s s igned  t h e  i n v e s t i g a t i o n  

i n  New York C i t y .  

Q I n  o t h e r  words,  you were g iven  a  s y n o p s i s  

o f  t h e i r  i n v e s t i g a t i o n  a s  t o  a  p a t t e r n  t h a t  had been 

e s t a b l i s h e d ,  i s  t h a t  c o r r e c t ?  

A Y e s ,  t ha twould  be  a c c u r a t e .  

Q Okay, and when was t h a t ?  Do you remember? 

A When was I n o t i f i e d  o f  t h i s ?  

Q Y e s .  

THE COURT: I t h i n k  h i s  q u e s t i o n i s ,  when d i d  you 

f i r s t  a s c e r t a i n  t h a t  t h e r e  was a  p a t t e r n  o f  c a r  r e n t a l s ?  

Wasn't  t h a t  your  q u e s t i o n ?  

MR. AGUILAR: Y e s ,  your  Honor. 

THE COURT: Which were made i n  p rox imi ty  t o  

v a r i o u s  a c t s .  

A I b b l i e v e  I became aware o f  t h i s  -- I cannot  p u t  

an  e x a c t  d a t e  on i t ,  because  it was;:a con t i nu ing  

i n v e s t i g a t i o n  w i t h  a n a l y s i s  be ing  done on  a d a i l y  b a s i s .  

But I would s a y  by t h e  summer, s p r i n g ,  summer o f  1980 I w a s  

aware t h a t  t h i s  p a t t e r n  e x i s t e d .  I canno t  p u t  a  p r e c i s e  d a t e  
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I on -- I don't believe there was a precise date that I 
I sat down and briefed entirely on the entire pattern. 

1 It was just being developed on a daily basis as records 

Q Do you know how many of these individuals that 

4 

5 

6 

were analyzed by other agents. 

Q Okay, and th0s.e other agents contacted you. 

A Yes. 

10 1 individuals went on out to Newark Airport on how many 

8 

9 

l1 I occasions to rent automobiles? 

you mentioned today, Pedro Remon, Ramon Sanchez, 

Mr. Losado, Mr. Arocena, do you know how many of these 

A I believe, to the best of my recollection, I 

13 1 believe Mr. Remon rented vehicles on two occasions. 

l5 1 And I believe Mr. Arocena had rented a vehicle on one 
14 

Q Let me ask you this now. Do you remember the 

A Mr. Jose Julio Gracia rented on I believe one occasion. 

l8 I number of individuals that you were investigating in this 
l9 1 expandingf;investigation you were conducting? 

sol A The number? 

Q Yes, sir. 

A Let me think. I could count them for you. 

* l Q Go ahead. 
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A Eduardo . v - . . . . s .  . Arocena; Pedro Remon; Ramon Sanchez; 

Andres Garcia; Eduardo Losado-Fernandez; Alberto Perez; 
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Jose Julio-Gracia, Jr., and Eduardo Ochoa. 

Q Eight individuals, and if I get my math correct, 

these eight individuals rented five times, is that 

correct? 

A If that is what I just testified, that would be 
( 

yes, four or five. 

Q Four or five. 

And that established a pattern in your mind? 

A Pardon me? 

Q That established a pattern in your mind? 

A Yes. 

Q That's half an automobile per person at one time 

or another, correct? 

A No, there was one specific individual renting the 

car. 

Q Now, let me ask you. Did you continue the 

investigation of Omego 7 up until the beginning of this 

trial? 

A No, I did not. 

Q When did you cease to be part of that 

investigation? 

A I ceased being part of the investigation in 

February of this year. 

Q And was that because you were transferred 

somewhere else? 
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A Yes. 

Q Okay. Did you submit any reports concerning your 

investigation of Omego 7 to either the FBI or to the 

U. S. Attorney's office? 
I 

A Yes, I did. 

Q And those reports that you gave, when were they 

submitted to your office? 

I A I was writing reports and submitting them to the 

I office of origin, which was the New York office, on a 
regular basis for a six-year period of time. 

Q During those six years of investigation, did 

you finally have contacts with what you perceived to be 

Omego 7? 

A Yes ,I did. 

0 And who w r e  your contacts? 

MR. TABAK: Objection. 

THE COURT: Sustained. 

I Q NOW, those contacts that you had within the body 

of Omego 7, did they give you information leading to 

further expansion of your investigation concerning Mr. Arocen 

MR. TABAK: Objection. 

THE COURT: Sustained. 

. MR. AGUILAR: Your Honor, may we have a side bar 

on this question? 

THE COURT: NO. Next question. 
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Q When y o u l e f t  t h e  o f f i c e  e a r l y  -- I b e l i e v e  you 

s a i d  t h i s  y e a r ?  

A Thi s  y e a r ,  February  of  t h i s  y e a r ,  I was 

t r a n s f e r r e d .  

Q Were you sti l l  having c o n t a c t s  w i t h  t h o s e  

pe r sons?  

MR. TABAK: Obe j c t i on .  

THE COURT: Sus t a ined .  

MR. AGUILAR: Your Honor, may I have a  second? 

THE COURT: C e r t a i n l y .  

(Pause)  

Q Le t  m e  a s k  you. During your  i n v e s t i g a t i o n  which 

l a s t e d  approx imate ly  s i x  y e a r s ,  which you 've  t e s t i f i e d  

t o ,  was t h e  pe rson  t h a t  you made c o n t a c t  w i t h  Pedro  

Remon? 

MR. TABAK: Objec t ion .  

THE COURT: Sus t a ined .  

MR. AGUILAR: Your Honor, can w e  have a  s i d e  b a r  

on t h i s ?  

THE COURT: H e  a l r e a d y  h a s  t e s t i f i e d ,  among 

o t h e r  t h i n g s  t h a t  he i n t e rv i ewed  Pedro  Remon. 

Is t h a t  correct, s i r ?  

THE WITENSS: Yes,your Honor. 

MR.  AGUILAR: H e  a l s o  t e s t i f i e d  t h a t  he  h a s  a 

c o n f i d e n t i a l  in fo rmant  o r  somebody i n  t h e  o r g a n i z a t i o n .  
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..THE COURT: That is right. Remember the 

government has told both of us that he will be coming back. 

It may be the area of inquiry may be appropriate later, 

But it is not appropriate now on the basis of what I have 

heard from this witness so far. 

MR. AGUILAR: Thank you, your Honor. 

I have nothing further at this time, your 

Honor. 

MR. TABAK: Just a few questions, your Honor. 

REDIRECT EXAMINATION 

BY MR. TABAK: 

THE COURT: Just so I can be certain of it in 

the presence of the jury, Mr. Thbak, it is the government's 

representation that Mr. Menapace will be returning to give 

his testimony with regard to another aspect of this case? 

MR. TABAK: That's correct, your Honor. I expect 

early next week or sometime next week. 

THE COURT: very well. 

Q Agent Menapace, has Pedro Remon, Ramon Sanchez, 

Eduardo Losada-Fernandez, Andres Garcia, Alberto Perez, 

or Eduardo Ochoa or Jose Julio-Gracia, Jr. ever cooperated? 

MR. AGUILAR: I object to that question on the 

same grounds that the government laid before. 

THE COURT: You objected to this. 

MR. TABAK: Well, your Honor, the reason that -- 
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THE COURT: No, no argument, ymobjected and 

I kept it out. 

MR. TABAK: All right, I withdraw the question. 

THE COURT: It may be at a later point in time 

it will be appropriate. You closed the door. I let you 

close it because I perceived that this witness will be 

givin .g subsequent tes timony . 
MR. TABAK: Thahk you. 

THE COURT: You can't close it and open it again. 

If you want to sit down and tell him he can continue 

his cross-examination, that's one thing. If you wish to 

get into this, he asked first, and he's going to have that 

opportunity. 

MR. TABAK: Very good. Let me ask a 

different question, if I might. 

THE COURT: You're withdrawing that question? 

MR. TABAK: Yes, your Honor. 

THE COURT: Very well. 

Q Do you know wherePedro Remon, Ramon Sanchez, 

Eduardo:Lisada-F.ernandez; Andres Garcia; Alberto Perez, and 

Eduardo Ochoa are now? 

MR. AGUILAR: Your Honor, I'm going to object 

to that question. 

THE COURT: That's a little different, I'll 

allow it. 
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Do you know where they are now? 

I THE WITNESS: Yes. 

Q Where are they? 

A In jail. 

Q What are they there for? 

A For criminal contempt of the grand jury. 

Q And how did they commit that contempt? 

MR. AGUILAR: I'm going to object. That was a 

court determination. 

THE COURT: That's correct. Sustained. 

Q Now, you testified that in your investigation, 

you learned that Pedro Remon had rented cars around the 

time of the Omego 7 crimes. Do you remember what either 

of those crimes was? 

A To the best of my recollection, the one was 

themurderof Eulalio Negrin, in which he rented a 

vehicle from Newark Airport. And the second one was the 

bombing of the Cuban Consulate in Montreal in December, 

19 80. 

Q And you mentioned that Mr. Arocena, before 

September of 1981, had rented a car at Newark Airport 

around the time of an Omego 7 act. Do you recall what act 

that was? 

A Yes. I believe it was around the time of the 

assassination of Cuban attache, Felix Garcia. 
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MR. TABAK: No furtherquestions. 

MR. AGUILAR: One question. 

RECROSS EXAMINATION 

BY MR. AGUILAR: 

Q Do you remember,the date of the assassination of 

Fliex Garcia? If you do not, just say so. 

A I do recall, sir. Might I have a minute? 

(Pause) 

A I believe it was -- 
MR. AGUILAR: Your Honor, I'll withdraw the 

question. 

THE COURT: All right, the question is withdrawn- 

MR. AGUILAR: I have nothing further at this 

time, your Honor. 

MR. TABAK: No further questions, your Honor, 

THE COURT: You're excused at this time, 

Mr. Menapace. 

(Witness excused) 

MR. TABAK: That concludes the government's 

witnesses. There is one document that is a certified 

document that the government would offer in evidence which 

has been marked Government's Exhibit 1, for identification, 

your Honor, which I believe is a self-authenticating 

document. 

THE COURT: .Show it to counsel- 
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/ R O B E R T  B R A N D T ,  c a l l e d  a s  a w i t n e s s  by 

t h e  g ~ v e r n r n e n t ~ b e i n g  f i r s t  d u l y  sworn, t e s t i f i e d  

I as f o l l o w s :  

THE CLERK: S t a t e  and s p e l l  your  f u l l  name, 

p l e a s e .  
I 

THE WITNESS: Detective Rober t  Brand t ,  

B-r-a-n-d-t ,  New York C i t y  P o l i c e  Department.  

THE COURT: You may i n q u i r e ,  c o u n s e l .  

MR. TABAK: Thank you,  your  Honor. 

DIRECT EXAMINATION 

1 BY MR. TABAK: 

Q Detective Brand t ,  how l o n g  have you worked f o r  

t h e  New York C i t y  P o l i c e  Department? 

A I w i l l  have  twenty-two y e a r s  on October  1st 

o f  t h i s  y e a r .  

I Q 'What i s  your  c u r r e n t  a s s i p n n e n t ?  

A I rim a  d e t e c t i v e  a s s i g n e d  t o  t h e  J o i n t  F B I  

New York C i t y  T e r r o r i s t  Task Force .  

Q A r e  you a s s i g n e d  t o  any p a r t i c u l a r  c a s e ?  

A The Omega 7 c a s e .  

Q How long  have you been a s s i g n e d  t o  t h e  Omega 7 

i n v e s t i g a t i o n ?  

A S i n c e  1978. 

Q Did you do any work r e g a r d i n g  Omega 7  b e f o r e  
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A Y e s ,  I d i d .  

Q Was t h a t  your  f u l l - t i m e  ass ignment  b e f o r e  1978? 

A NO, it w a s n ' t .  

Q I d i r e c t  your  a t t e n t i o n  t o  t h e  e a r l y  morning 

h o u r s  o f  S a t u r d a y ,  September 1 2 ,  1981. Did you respond t o  

any p a r t i c u l a r  l o c a t i o n ?  

A Y e s ,  I d i d .  

Q What d i d  you go t o ?  

A I went t o  t h e  Mexican C o n s u l a t e  i n  New ~ o r k -  C i t y .  

Q What, i f  a n y t h i n g ,  d i d  you see t h e r e ?  

A I saw what appeared  t o  be a n  e x p l o s i o n  a t  t h a t  

l o c a t i o n .  I saw windows blown o u t  a t  t h e  c o n s u l a t e  i t s e l f ,  

I saw t h e  o u t e r  d o o r s  o f  t h e  c o n s u l a t e  blown i n ,  I saw 

t h e  i n n e r  d o o r s  of  t h e  c o n s u l a t e  blown i n ,  I saw d e b r i s  i n s i d  

t h e  c o n s u l a t e ,  I saw damage t o  f u r n i t u r e  i n s i d e  t h e  

c o n s u l a t e .  

Next t o  t h e  c o n s u l a t e  a t  -- n e x t  d o o r  t o  t h e  

c o n s u l a t e ,  t h e r e  was a  map s t o r e  t h a t  had i t s  windows blown 

o u t .  

I saw a b u s i n e s s  a c r o s s  t h e  s treet  t h a t  had i t s  

windows blown o u t .  I saw g l a s s  o u t s i d e  on t h e  s t reet ,  and 

numerous o t h e r  broken windows. 

Q Did you a r r i v e  b e f o r e ,  w h i l e  o r  a f t e r  t h e  bomb 

went  o f f ?  

A I r e s p o n d e d , a f t e r  t h e  bomb went o f f .  
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Q I an; now going to show you what has been marked 

Government's Exhibits 421-A, -B, -C and -D for 

identification, Do you recognize those? 

A Yes, I do, 

Q What are they? 

A They are what the scene looked like after I 

responded, 

Q Do those photographs fairly and accurately depict 

the scene as you saw it on the early morning hours of 

September 12, 1981? 

A Yes, they do, 

MR. TABAK: The government offers Government's 

Exhibits 421-A, -B, -C and -D in evidence. 

MR. AGUILAR: mobjection, your Honor. 

THE COUR? : Received, 

(Government's Exhibits 421-A through 421-D 

for identification were received in evidence.) 

BY MR. TABAK: 

Q Detective Brandt, would you tell the jury what 

photograph Exhibit 421-A shows? 

A It shows the, as if -- I was inside -- if you are 
inside looking outside of the Cuban Mission, 

THE COURT: NO, try it again. 

Q What building was that? 

1 
THE COURT: . You said the Cuban Mission. 
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A The Mexican Consulate in New York City. 

Q What does the second photograph show? 

A Looking, standing in the vestibule of the 

Mexican Consulate looking inside. 

Q What does the third,lphotograph show? That is 

A The map store directly next door. 

Q What does Exhibit 421-D show? 

A A business across the street. 

MR. TABAK: With the Court's permission, 

Mr. Green and I will show Exhibits 421-A through -D to the 

jury. 

THE COURT: You may. 

(Pause) 

Q Detective Brandt, did you go to any other location 

later on September 12, 1981? 

A Yes, I did, I went to Newark Airport, to 

National Car Rental. 

Q What did you do at National Car Rental at Newark 

Airport? 

A .I examined and dusted an Oldsmobile Cutlass for 

latent fingerprints. 
, 

Q Did you take all of the fingerprints fromthat 

particular car? 

A No, I did not. 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 
FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 



584  

rbjah 5 Brandt-direct 

Q Who, if you know, took any other prints from that 

car? 

A Originally FBI Supervisor Barry Mawn, M-a-h-n, 

was lifting the fingerprints from that -- 
Q Is that M-a-w-n, if you know? 

A Yes ,it is, correct. 

Q And what, if anything, did you do while 

Special Agent Mawn was taking some of the prints? 

A I was marking the location where the print was 

lifted from the automobile. 

Q How did you know what locations they were 

coming from? 

A I was assisting him, I was standing right there. 

Q Do you know, was there any particular reason 

why you were takirig prints from that particular car? 

A Yes. The defendant, Eduardo Arocena, had 

rented that automobile. 

THE COURT: That was your information? 

THE WITNESS: Yes,sir. 

THE COURT: Very well. 
D 

Q I will now show you Government's Exhibits 101 and 

101-A through 101-P, and I will ask you to look over those. 

(Pause) 

Q Do you recognize those items? 

A Yes, I do. . 
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Q What are they? 

A They are latent fingerprints lifted from that 

automobile. 

THE COURT: From the Oldsmobile Cutlass? 

THE WITNESS: Yes, your Honor. 

Q How do you recognize those fingerprint cards? 

A Well, I note on Exhibit 101-A to 101-E that 

Barry Mawn's initials appear on them and they are dated. 

Q Is there any other handwriting on there that 

you recognize? 

A Yes, my handwriting indicating the location 

where the latent fingerprint was lifted. 

Q When did you write that information on the cards? 

A As dated, September 12, 1981. 

Q How long after Special AgentMawIl took those 

particular prints did you write that information? 

A Immediately. 

Q Where were you in proximity to him when he was 

taking the prints? 
I 

A Standing next to him. 

Q How do you recognize Exhibits 101-F through -P 

for identification? 

A They all bear my initials. They are dated 

August 12, 1981 by me -- 
Q What month is that? 
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THE COURT: August 12 is what he said, but he 

didn't mean it. 

A They are dated September 12, 1981 by me, and 

the location where the latent fingerprint was lifted is noted 

THE COURT: You are certain of the date, are you 

not? 

THE WITNESS: September 12th. 

THE COURT: Very well. 

Q Who took the prints that are Exhibits 101-F 

through -P for identification? 

A I did. 

MR. TABAK: The government offers Exhibit 101 

and Exhibits 101-A through -P in evidence. 

MR. AGUILAR: Your Honor,if I could just see 

them, I have -- 
THE COURT: Certainly. 

(Pause) 

MR. FERNANDEZ: No objections, your Honor. 

THE COURT: Received. 

(Government's Exhibits 101 and 101-A through 101-P 

for identification were received in evidence.) 

BY MR. TABAK: 

Q I direct your attention to the following day, 

Sunday, September 13, 1981. Did you perform any 

investigation that day? 
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A Y e s  , I  d i d .  I 
Q Where? 

A A t  N a t i o n a l  Car R e n t a l  a t  Newark A i r p o r t  i n  

N e w  J e r s e y .  

Q What d i d  you do t h a t  day? 

A I d u s t e d  f o r  l a t e n t  f i n g e r p r i n t s  on a n o t h e r  v e h i c l e ,  

Q Did you happen t o  see how t h a t  v e h i c l e  came t o  b e  

a t  N a t i o n a l  Car R e n t a l  t h a t  day? 

A Y e s ,  I d i d .  

Q How d i d  you see t h a t ?  I 
A I saw M r .  Arocena d r i v e  it i n .  I 
Q How d i d  you happen t o  b e  a t  N a t i o n a l  Car R e n t a l  I 

t h a t  day? 

A I was t h e r e  on a  s u r v e i l l a n c e  w a i t i n g  f o r  

M r .  Arocena t o  r e t u r n  t h e  c a r .  

Q Where were you a t  t h e  N a t i o n a l s c a r  R e n t a l ' d u r i n g  I 
t h e  s u r v e i l l a n c e ?  I 

A I was i n  a  back room l o o k i n g  o u t  a window. 

Q Is t h e r e  any p a r t i c u l a r  r e a s o n  why you s t a y e d  i n  I 
t h a t  l o c a t i o n ?  

A Y e s ,  I d i d n ' t  want t o  b e  i n  t h e  open i n  case 

M r .  Arocena knew m e  because  I had i n t e r v i e w e d  many Cuban I 
exiles r e g a r d i n g  t h e  Omega 7 c a s e  i n  t h e  p a s t .  I 

Q Whatthen happened when you saw him a r r i v e ?  1 
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A I saw him park the car, exit the car, and start 

to enter National Car Rental. 

Q What did you then do? 

A I got out of sight, I hid further. 

Q Did you do something thereafter at National Car 

Rental? 

A Yes, sir. 

Q What was that? 

.A I dusted another car for latent fingerprints. 

Q Which car was that? 

A That was a blue Oldsmobile Cutlass. 

Q Why were you dusting that car? 

A Because I had seen Mr. Arocena drive into 

National Auto Rental with that car. 

THE COURT: Let me go back one step. 

According to your testimony, on the 12th you were 

at Newark Airport and you dusted an Oldsmobile Cutlass for 

prints; is that correct? 

THE WITNESS: Yes, sir. 

THE COURT: On the 13th, you dusted an Oldsmobile 

Cutlass for prints, were they different vehicles? 

THE WITNESS: Yes, your Honor, they were. 

BY MR. TABAK: 

Q I now show you what has been marked Government's 

Exhibits 102 and 102-A through -K for identification. 
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'(Pause) 

Q Do you recognize those? 

A Yes, I do. 

Q What are they? 

A They are the latent fingerprints that I lifted off 

that Oldsmobile Cutlass on September 13, 1981. They are 

initialed by me and the location where I lifted them is 

noted. 

MR. TABAK: The government offers Exhibits 102 

and 102-A through -K in evidence. 

MR. FERNANDEZ: No objection, sir. 

THE COURT: Received. 

(Government's Exhibits 102 and 102-A through 102-K 

for identification were received in evidence. ) 
. . 

BY MR. TABAK: 

Q Detective Brandt, had you ever seen Mr. Arocena 

in person before September 13, 1981? 

A Yes. No, I am sorry, I never did. 

Q How did you recognize Mr. Arocena when he arrived 

a-t the National- Car Rental? 

A I had his Miami driver's license photo. 

Q Did you ever see him again after September 13, 1981 

A Yes, I did. 

Q Do you see Mr. Arocena here 

, today? 

SOUTHERN DISTRICl. REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 
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A Y e s ,  I do.  

Q Would you p o i n t  him o u t ,  p l e a s e ?  

A H e  i s  s e a t e d  t o  t h e  l e f t  o f  M r .  Fernandez ,  

h a s  a g r a y  s u i t  on and h a s  ea rphones  on .  

MR. TABAK: May t h e  r e c o r d  r e f l e c t  Detective Brand t  I 
h a s  i d e n t i f i e d  t h e  d e f e n d a n t ,  Eduardo Arocena. 

THE COURT: Y e s .  

Q When was t h e  f i r s t  t i m e ,  i f  ever, a f t e r  I 
September 1 3 ,  1981 t h a t  you saw t h e  d e f e n d a n t  Eduardo Arocena 1 

A Could you r e p e a t  t h a t  q u e s t i o n ,  p l e a s e ?  

THE COURT: A f t e r  September 1 3 ,  1981,  d i d  t h e r e  I 
come a t i m e  when you saw M r .  Arocena a g a i n ?  I 

THE WITNESS: Y e s , t h e r e  d i d .  

THE COURT: When was t h a t ?  

THE WITNESS: T h a t  was September 2 ,  1982 a t  t h e  

g rand  j u r y  f o r  t h e  Sou the rn  D i s t r i c t  o f  New York. 

Q What b u i l d i n g  was t h a t  grand j u r y  b e i n g  h e l d  i n ?  1 
A T h i s  b u i l d i n g .  

Q What t i m e  o f  day d i d  y o u f i r s t  see M r .  Arocena? 

A I t  was i n  t h e  mroning. 

Q Do you r e c a l l  s e e i n g  anybody else o u t s i d e  t h e  I 
g rand  j u r y  room t h a t  morning? 

A Y e s ,  I do.  

Q Who else do you r e c a l l  s e e i n g  t h a t  morning? I 
A Pedro  Remon, Ramon Sanchez ,  Eduardo ~osada-F 'ernanded,  
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Jose Gracia, Alberto Perez, Eduardo Ochoa, Ernesto 
-- ---- 

Rodriyuez, --- -- . and Ricardo Pastana. 

Q Did you observe any of those individuals in 

proximity to any of the other individuals you mentioned? 

A Yes,I did, I observed that Eduardo Arocena and 

Ernesto Rodriguez were on one side of the courtroom hallway 

and that the other group were at theother side, and there 

was no conversation between them. 

Q Didyou stay outside the grand jury room all that 

morning, September 2, 1982? 

A Yes ,I did. 

Q Did you remain there the entire morning? 

A No, I did not. 

Q What did you do? 

A I went back to my office at 26 Federal Plaza, 

and I checked out a camera. 

Q What did you then do, if anything? 

A I took photographs of individuals coming towards 

the building, 26 Federal Plaza. 

Q Where did you take the photographs from? 

A I was on the ground floor, shooting through a 

window. 

Q What was the reason for taking these photographs? 

A Identification purposes. 

Q I am going to show you what has been marked 
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Government's Exhibits 26-A, -B and -C for identification. 

Do you recognize those? 

A Yes, I do. 

Q What are they? 

A They are photographs that I had taken on that 

day. 

Q Who is depicted in those photographs? 

THE COURT: Start with 26-A. 

A 26-A, Special Agent James Lyons of the FBI, 

Andres Garcia, Pedro Remon, Ernesto Rodriguez, Jose Gracia, 

Larry Wack, Special Agent, FBI, Pedro Remon and Eduardo 

Ochoa . 
Q Did you mention Remon twice? 

THE COURT: Let the court reporter read back the 

answer. 

(Record read) 

A I apparently left out Ramon Sanchez, who is 

also in here. 

THE COURT: You mentioned Pedro Remon twice, 
. 

I was listening the second timetthe jurors are nodding their 

heads. 

I gather that one of the people you first identifie 

as "Pedro Remon" is Ramon Sanchez? 

THE WITNESS: Yes, I left out Ramon Sanchez, your 

Honor. 
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THE COURT: H e  i s  t h e  man i n  t h e  back on t h e  

r i g h t  i n  what a p p e a r s  t o  b e  a b l u e  j a c k e t ?  

THE WITNESS: H e  i s  behind S p e c i a l  Agent Larry 

Wack. 

THE COURT: Very w e l l .  

(Pause )  

(Continued on n e x t  page)  
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THE COURT: And t h e  f i r s t  i n d i v i d u a l  you 

I mentioned t o  b e  Pedro  Remon, i s  t h a t  t o  your  unde r s t and ing  I 
I Pedro  Remon? I 

1 THE COURT: H e ' s  i n  t h e  back of t h a t  f i r s t  

4 

5 

' I photograph.  

THE WITNESS: I can  j u s t  see p a r t  of h i s  head,  

your  Honor. 

1 THE WITNESS: Y e s .  

1 THE COURT: Very well. 

Q I d i r e c t  your  a t t e n t i o n  t o  t h e  i n d i v i d u a l  j u s t  

T h a t ' s  Pedro  Grac ia .  J o s e  Grac i a .  I ' m  s o r r y .  

11 

12 

Q 
1. 

Now, I would a s k  you t o  look a t  Government 's 

t o  t h e  l e f t  a s  you look a t  it i n  t h e  photograph of La r ry  

Wack? 

E x h i b i t  26-B, f o r  i d e n t i f i c a t i o n .  Can you i d e n t i f y  who 

i s  i n  t h e r e ?  

THE COURT: Go from l e f t  t o  r i g h t ,  i f  you would. 

A l l  r i g h t ,  S p e c i a l  Agent L a r r y  Wack of t h e  FBI. I 
l9 I THE COURT: You have i d e n t i f i e d  t h e  second 

20 1 person  from t h e  l e f t .  Very w e l l .  

A Pedro  Remon, J o s e  Grac i a .  

THE COURT: Is behind M r .  Remon. 

Q And I now d i r e c t  your  a t t e n t i o n  t o  Government 

23 

34 
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E x h i b i t  26-C, f o r  i d e n t i f i c a t i o n .  And c a n  you i d e n t i f y  

who i s  i n  t h a t  photograph? 

A S p e c i a l  Agent L a r r y  Wack. 

THE COURT: A l l  r i g h t ,  you a r e  s t a r t i n g  w i t h  t h e  

i n d i v i d u a l  who i s  t h e  second from t h e  l e f t ,  and t h a t  i s  

M r .  Wack. A l l  r i g h t .  

A Ramon Sanchez ,  Eduardo Ochoa, S p e c i a l  Agent 

Thomas Menapace. 

THE COURT: H e ' s  t h e  gentleman c a r r y i n g  a  b r i e f -  

c a s e  o r  a t t a c h e  c a s e ?  

THE WITNESS: Y e s .  

THE COURT: Very w e l l .  H e ' s  t h e  one on t h e  

r i g h t .  

MR. TABAK: Government o f f e r s  E x h i b i t  26-A, B 

and C. 

MR. AGUILAR: No o b j e c t i o n ,  your  Honor. 

THE COURT : Received.  

(Government 's E x h i b i t s  26-A, B and C were 

r e c e i v e d  i n t o  e v i d e n c e . )  

Q Now, D e t e c t i v e  B r a n d t ,  what ,  i f  a n y t h i n g ,  d i d  

you do on t h e  a f t e r n o o n  of September 2nd, 1982? 

A I went back t o  t h e  g rand  j u r y .  

Q And what ,  i f  a n y t h i n g ,  happened? 

A I went  back t o  t h e  f l o o r  o u t s i d e  t h e  g r a n d  j u r y ,  

t h a t  i s .  
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And e v e n t u a l l y ,  I walked a c r o s s  t h e  s t ree t  

w i t h  t h e  d e f e n d a n t ,  M r .  Arocena,  S p e c i a l  Agent L a r r y  Wack, 

E r n e s t o  Rodriguez.  And t h a t ' s  a l l .  

Q And what was t h e  r e a s o n  f o r  accompanying M r .  

Arocena a c r o s s  t h e  s t r e e t ? .  

A We were t a k i n g  him t o  our  o f f i c e  a t  26 F e d e r a l  

P l a z a  f o r  v o i c e  examplars .  

Q Anything e l s e ?  

A I ' m  s o r r y .  I t  w a s n ' t  v o i c e  exemplars .  I t  

was h a n d w r i t i n g  exemplars  and f i n g e r p r i n g s .  

Q NOW, d i d  you p e r s o n a l l y  p a r t i c i p a t e  i n  t a k i n g  

any f i n g e r p r i n t s  of M r .  Arocena on September 2,  1982? 

A No, I d i d  n o t .  

Q Do you know who d i d ?  

A Y e s .  D e t e c t i v e  John Haughie. 

Q Were any v o i c e  exemplars  t a k e n  from M r .  Arocena 

A No, t h e r e  were n o t .  

Q Were any h a n d w r i t i n g  exemplars  t a k e n ?  

l9 I A Y e s ,  t h e r e  were. 

Q And who t o o k  t h o s e ?  

A L a r r y  Wack. 

Q And where were you when t h e y  were b e i n g  t a k e n ?  

A I n  t h e  room, same room. 

Q Now, a f t e r  t h e  h a n d w r i t i n g  exemplars  were t a k e n ,  

d i d  you and Agent Wack have any d i s c u s s i o n  w i t h  t h e  

SOUTHERN DISTRICT REPORTER$. U.S. COURTHOUSE 

FOLEY SQUARE. NEW YORK. N Y. - 791-1020 



4mms Brandt  - d i r e c t  

1 defendan t  Eduard o Arocena? 

A Yes, w e  d id .  

Q And i n  what language was t h i s  conve r sa t i on?  

A I n  Engl i sh .  

Q And why were you t a l k i n g  t o  \him i n  Engl i sh?  

A We cons id r ed  him a su spec t  and a member of  

Omega 7.  

Q Why were you speak ing  i n  Engl i sh ,  r a t h e r  than  

Span ish?  

A I d o n ' t  speak Spanish .  

Q Do you know i f  M r .  Wack speaks  Spanish?  

A He does  n o t .  

Q And what language d i d  M r .  Arocena speak du r ing  

t h i s  meet ing? 

A Engl i sh .  

Q Where d i d  it t a k e  p l ace?  

A A t  t h e  28th  f l o o r ,  i n  t h e  r e c e p t i o n  a r e a .  

Q W i l l  you t e l l  u s  what d i s c u s s i o n  you and 

Agent Wack had w i t h  M r .  Arocena i n  t h e  r e c e p t i o n  room by 

t h e  FBI o f f i c e  on September 2, 1982? 

A W e  t o l d  him t h a t  we had 'cons idered  him ' t o  be  a 

member of Omega 7. We t o l d  him t h a t  he had n o t  r e p o r t e d  

t o  work on t h e  day of t h e  Garcia  homicide. W e  t o l d  him 

we had o t h e r  c i r c u m s t a n t i a l  ev idence  t h a t  would show t h a t  

h e  was a member of Omega 7. W e  t o l d  him t h a t  w e  were 
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no t  anti-Communist, b u t  we thought t h a t  bombings and I 
murders d i d  n o t  accomplish any p o l i t i c a l  goa l .  

We t o l d  him t o  t h ink  about  it. He s a i d  he  I 
would l i k e  t o  s e e  a lawyer f i r s t .  We t o l d  him -- w e  gave 

him bo th  our  bus ines s  ca rds .  He s a i d  h e  would t h i n k  about  

it and he would d e f i n i t e l y  c a l l  u s  back. 

Q Did you t e l l  him you were o r  were n o t  a n t i -  

Communist? 

A We t o l d  him t h a t  we were anti-Communists. I 
Q Now, what then  happened a t  t h e  end of t h i s  

d i s c u s s i o n ?  

A M r .  Arocena l e f t  t h e  of f  i c e .  

Q Did you e v e r  s e e  M r .  Arocena aga in  a f t e r  t h a t ?  

A Yes, I d id .  

Q And when d i d  you nex t  s e e  him? 

A I saw him on September 24th  a t  t h e  J e t  P o r t  Inn 
* * ', ,*. . . .. " . 

i n  New J e r s e y ,  Newark, New Je r sey .  

Q Who was p r e s e n t  a t  t h a t  meet ing,  i f  anyone, 

b e s i d e s  you and M r .  Arocena? 

A S p e c i a l  Agent Larry  Wack. 

Q How d i d  you and Agent Wack come t o  b e  a t  t h e  

J e t  P o r t  Inn by Newark A i r p o r t  on F r iday ,  September 24 th ,  

1982? 

A He phoned Lar ryKackand  s a i d  he wanted t o  t a l k  

t o  us .  
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Q Who phoned him? 

A The defendant ,  M r .  Arocena. 

Q Now, was t h e r e  any d i s c u s s i o n  t h a t  you and 

Agent Wack and t h e  defendant  had a t  t h e  J e t  P o r t  ~ o l i d a y  

Inn  on F r i d a y ,  September 24 th ,  1982? 

A Yes. 

Q And would you t e l l  t h e  ju ry  t h e  subs t ance  of 

what t h a t  d i s c u s s i o n  was? 

A B a s i c a l l y ,  i t  was t h e  same d i s c u s s i o n  i n  more 

d e t a i l .  W e  expounded t h a t  w e  were n o t  p i ck ing  on t h e  

a n t i - C a s t r o  groups ,  t h a t  we had worked on o t h e r  groups ,  b o t h  

Communist i n  n a t u r e  and anti-Communist i n  na tu re .  Again w 

s a i d  t h a t  w e  d i d n ' t  b e l i e v e  bombing i n  New York or any p l a c e  

else would accomplish any p o l i t i c a l  goa l s .  

Q Was t h e r e  any d i s c u s s i o n  w i th  M r .  Arocena about  

any grand jury  tes t imony h e  had given? 

A Yes. We t o l d  him t h a t  h e  had a  problem w i t h  

t h e  grand ju ry  where w e  b e l i e v e  he committed p e r j u r y  when 

he s a i d  he  d i d n ' t  u se  t h e  name A. Medina. 

Q What, i f  any th ing ,  d i d  M r .  Arocena say?  t 

THE COURT: You j u s t  s a i d ,  "Wherein he be l i eved  

he  committed p e r j u r y  when he  used t h e  name A. Medina." 

A t  l e a s t ,  t h a t ' s  t h e  way I heard your  t es t imony.  Is t h a t  

your  tes t imony? 

THE WITNESS: NO, it's n o t ,  your Honor. We 
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b e l i e v e d  t h a t  h e  committed p e r j u r y  when h e  moved -- when 

h e  used  -- when he  d e n i e d  u s i n g  t h e  name A. Medina i n  t h e  

g r a n d  j u r y .  

THE COURT: I n  o t h e r  words,  you and Agent  Wack 

t o l d  him t h a t .  

THE WITNESS: Y e s ,  sir. 

THE COURT: A l l  r i g h t .  

Q What, i f  a n y t h i n g ,  d i d  M r .  ;Arocena s a y ?  

A H e  s a i d  t h a t  h e w a s a  r e p r e s l e n t a t i v e  of  Omar, 

t h e  commander of Omega 7 ,  and t h a t  h e  wanted t o  know , what - --u-.u,- 

w e  wanted.  
.. ** .+.- 

t o l d  him t h a t  w e  wanted i n £  o rmat ion  

bombings and murders  i n  t h e  N e w  York a r e a .  

H e  - . -. s a i d  h e  would t h i n k  a b o u t  it and i n v i t e d  

u s  back t h e  n e x t  day .  

Q Do you r e c a l l  any o t h e r  comment t h a t  h e  made 

d u r i n g  t h e  mee t ing  w i t h  r e g a r d  t o  t h e  Medina m a t t e r ?  

A H e  s a i d  h e  knew h e  had a  problem w i t h  it. 

Q NOW, -- 
A I do r e c a l l  one  o t h e r  t h i n g .  H e  s a i d  h e  d i d ,  . . 

i n  f a c t ,  u s e  t h a t  name when h e  f l e w  o u t  o f  Newark on 
* --- 

S.eptember 1 3 t h ,  1982. 

Q What y e a r  was t h a t ?  

A September 1 3 t h ,  1981. 

Q A t  t h e  conc lus ion  of t h e  d i s c u s s i o n  on F r iday ,  

SOUTHERN DISTRICT REPORTFRq. U.S. COURTHOUSE 

FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 



mms Brand t  - d i r e c t  6 01 

September 2 4 t h ,  1982,  a t  t h e  Jet P o r t  Hol iday  I n n ,  what 

happened,  i f  a n y t h i n g ?  

A W e  made a n  agreement  t o  come back t h e  n e x t  day.  

Q And d i d  you come back w i t h  Agent Wack on 

S a t u r d a y ,  September 25 th ,  1982? 

A Y e s ,  I d i d .  

Q And what happened when you g o t  back t o  t h e  

Jet  P o r t  Hol iday I n n ?  

A W e  g o t  i n t o  t h e  lobby and phoned h i s  room. 

W e  went u p s t a i r s .  W e  m e t  him and w e  d e c i d e d  t o  go  t o  

b r e a k f a s t .  So w e  come back d o w n s t a i r s ,  g o t  i n  L a r r y  

Wack's c a r  and d r o v e  t o  t h e  Queen E l i z a b e t h  D i n e r  i n  

E l i z a b e t h .  

Q Was h e  i n  t h e  same room t h a t  h e w a s  i n  t h e  day 

b e f o r e ?  

A No, h e  was i n  a  d i f f e r e n t  room. 

Q Do you know why? 

A H e  s a i d  t h e r e  was a  f l o o d  i n  h i s  room and t h a t  

t h e y  moved him n e x t  door .  

Q Did he  make any comment t o  you a b o u t  t h a t ?  

A Yeah. H e  wanted t o  know i f  w e  had a r r a n g e d  

t h e  f l o o d  s o  w e  c o u l d  w i r e  t h e  room t h a t '  h e  was p u t  i n t o .  

Q Had you? 

A No. 

Q Now, when you went t o  b r e a k f a s t ,  do you r e c a l l  

SOUTHERN DlSTRlCT REPORTER<. U.S. COURTHOUSE 
FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 



mms Brandt  - d i r e c t  602  

what  anybody had f o r  b r e a k f a s t  t h a t  morning? 

A L a r r y  Wack and I had eggs ,  and M r .  Arocena had 

a cheeseburger .  

Q Now, d i d  you have any d i s c u s s i o n  d u r i n g  break-  

f a s t ?  

A Y e s ,  w e  d i d .  

Q And what was t h a t  a b o u t ?  

A W e  spoke a b o u t  t h e  Huber Matos group.  

Q Is t h a t  s p e l l e d  H-u-b-e-r, M-a-t-o-s? 

A Y e s .  

Q A l l  r i g h t .  And what ,  i f  a n y t h i n g ,  d i d  M r .  

Arocena s a y  a b o u t  Huber Matos? , 
- 7 .. *. - - 

A H e  s a i d  h e  t h o u g h t  he  was a  s o c i a l i s t  and a 

communist. 

Q And do you know who M r .  Matos i s ?  

A Y e s ,  I do. He s p e n t  twenty y e a r s  i n  F i d e l  

C a s t r o ' s  j a i l ,  and h e ' s  a l s o  t h e  head of a  group which 

t r a n s l a t e s  i n  E n g l i s h  t o  Cuban i n d e p e n d e ~ c e  and democracy. 

Q Now, what t h e n  happened a f t e r  b r e a k f a s t  a t  

t h e  Queen E l i z a b e t h  Diner?  

A Back i n t c  L a r r y  Nack 's  c a r ,  and w e  went t o  t h e  

h o t e l  and up t o  M r .  Arocena ' s  room. 

Q Did you have any d i s c u s s i o n s  w i t h  M r .  Arocena 

when you g o t  t o  t h e  room? 

A Yes. 
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Q And what was t h e  d i s c u s s i o n  t h a t  you and 

Agent Wack and M r .  Arocena had? 

A W e l l ,  h e  s t i l l  s a i d  h e  was a r e p r e s e n t a t i v e  

of Omar. 

Q. Who s a i d  t h a t ?  

A The d e f e n d a n t ,  M r .  Arocena. 

And w e  a sked  him a b o u t  t h e  F e l i x  G a r c i a  homicide.  

And --- h e  s a i d ,  " w e l l ,  it c o u l d  have  been t h a t  Pedro  Remon, 

Eduardo Losada-Fernandez and Andres G a r c i a  d i d  it." 

Q And was t h e r e  any f u r t h e r  d i s c u s s i o n  a t  t h a t  

p o i n t ?  

A J u s t  a b o u t  t h a t  p o i n t ,  I s a i d ,  "Edd ie ,  a r e  you 

Omar?" 

And h e  s a i d ,  "Why do you want t o  know?" 

And I s a i d ,  "I want t o  know who I ' m  t a l k i n g  t o . "  

And h e  h e s i t a t e d  a second,  p u t  h i s  hand up on 

h i s  head ,  t h o u g h t  f o r  a w h i l e  and s a i d ,  "Okay, I ' m  Omar." 

Q Now, d i d  you  have  any f u r t h e r  d i s c u s s i o n  a t  

t h a t  p o i n t ?  

A Y e s .  W e  a s k e d  him i f  h e  would c o o p e r a t e  w i t h  

o u r  i n v e s t i g a t i o n s .  H e  s a i d  he  would, t o  t h e  e x t e n t  t h a t  

h e  would t e l l  u s  a b o u t  P e t r o  Remon and h i s  g roup  of  

Omega 7 -- P e d r o  Remon's Omega 7 ce l l  g roup-  

W e  a sked  him who t h e y  were. H e  s a i d  Pedro  

Remon was t h e  l e a d e r  of t h e  c e l l ,  t h a t  t h e  ce l l  o p e r a t e d  
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i n  New York and New J e r s e y ,  t h a t  Andres Garc ia ,  Eduardo 

Losada-Fernandez, A lbe r to  Perez  and J o s e  Gracia were 

members of t h a t  c e l l .  

Q Now, were t h e r e  any ground r u l e s  t h a t  M r .  

Arocena wanted f o r  t h i s  meeting,  f o r  t h i s  d i s c u s s i o n  t h a t  

he was having wi th  you? 

A Yes. He said he wouldn' t b e  t aped ,  he  wouldn' 

s i g n  a con fe s s ion ,  and he  d i d n ' t  want u s  t o  t a k e  any no tes .  . - .  

Q And a t  t h a t  p o i n t  when he  was s ay ing  t h o s e  

t h i n g s ,  what,  i f  any th ing ,  d i d  you and Agent Wack do? 

A A t  t h a t  p o i n t ,  we took o u t  an adv ice  of r i g h t s  

form i n  Engl i sh .  Lar ry  Wack read  it t o  him, t h e  t o p  

p o r t i o n  of it. H e  r ead  it and he  s igned  it .  

He then  took o u t  a  Spanish  v e r s i o n ,  same form, 

which he r ead  and he s igned  it. 

Q 1 ' m  going t o  show you what has  been marked 

a s  Government's E x h i b i t s  2 and 3,  f o r  i d e n t i f i c a t i o n  

(handing) .  

(Government's E x h i b i t s  2 and 3 were marked 

f o r  i d e n t i f i c a t i o n . )  

Q Do you recognize  t hose?  

A Y e s ,  I do. 

Q What i s  Exh ib i t  2 f o r  i d e n t i f i c a t i o n ?  

A I t ' s  an i n t e r r o g a t i o n  adv ice  of r i g h t s  form i n  

Eng l i sh .  
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Q And do you recognize  any of t h e  s i g n a t u r e s  on 

t h e r e ?  

A Y e s ,  I do. I r ecogn ize  La r ry  Wackts s i g n a t u r e ,  

_my s i g n a t u r e ,  and t h e  defendan t ,  M r .  Arocena. 

Q And when d i d  t h e s e  s i g n a t u r e s  g e t  p u t  on t h i s  

document? 

A They were s igned  on September 25th ,  1982. 

Q Can you i d e n t i f y  E x h i b i t  3 ,  f o r  i d e n t i f i c a -  

t i o n ?  

A I t ' s  t h e  a d v i c e  of r i g h t s  form i n  Span i sh ,  

same t h i n g  i n  Spanish.  

Q And a r e  t h e r e  any s i g n a t u r e s  on t h e r e ?  

A Y e s ,  t h e  same s i g n a t u r e s  appear .  

Q And when were t h o s e  s i g n a t u r e s  a f f i x e d  t o  t h a t  

form? 

A On September 25th ,  1982, a t  11:02 hou r s  -- a.m. 

MR. TABAK: Government o f f e r s  E x h i b i t s  2  and 3  

i n  ev idence .  

MR. FERNANDEZ: No o b j e c t i o n ,  your Honor. 

THE COURT: Received. 

(Government's E x h i b i t s  2  and 3  were r e c e i v e d  

i n t o  ev idence . )  

MR. TABAK: With your  Honor 's  pe rmiss ion ,  I 

would l i k e  t o  read  E x h i b i t  2  t o  t h e  ju ry .  

THE COURT: You may. 
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(Government 's E x h i b i t  2 was r e a d  t o  t h e  j u r y  

I by M r .  Tabak. ) I 
I Q Now, can  you t e l l ,  D e t e c t i v e  B r a n d t ,  f rom E x h i b i  

I - 
2 ,  t h e  E n g l i s h  l anguage  r i g h t s  form, a t  what t i m e  M r .  Arocen 

I s t a r t e d  r e a d i n g  it and a t  what  t i m e  he f i n i s h e d  r e a d i n g  i t  I 
and s i g n e d  i t ?  

A Yes. H e  s t a r t e d  r e a d i n g  it a t  11:02 a.m.,  

and  h e  s t o p p e d  r e a d i n g  it a t  11:04. I 
Q And a t  what  t i m e  d i d  h e  s t a r t  r e a d i n g  a n d  a t  

what  t i m e  d i d  h e  s i g n  E x h i b i t  3 ,  which i s  t h e  S p a n i s h  

I l anguage  v e r s i o n  of t h e  r i g h t s  form? I 
A Again a t  11:02,  he  s t a r t e d .  I 
Q What t i m e  d i d  h e  s t a r t ?  

THE COURT: The S p a n i s h  v e r s i o n .  

Q E x h i b i t  3 .  

A E x h i b i t  3,  y e s .  Oh, 1 I . m  s o r r y .  H e  s t a r t e d  a t  

11:04 a . m . ,  and h e  f i n i s h e d  a t  11:07 a.m. I 
Q A f t e r  M r .  Arocena r e a d  and s i g n e d  b o t h  t h e  

S p a n i s h  and E n g l i s h  r i g h t s  form, was t h e r e  any d i s c u s s i o n  

between Agent Wack, y o u r s e l f  and t h e  d e f e n d a n t ?  
$ 

A Yes, t h e r e  was. 

(Cont inued on t h e  n e x t  page  .) 
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And a t  any p o i n t  d u r i n g  t h a t  d i s c u s s i o n ,  d i d  

anybody s t a r t  t a k i n g  any n o t e s ?  

A Y e s ,  L a r r y  Wack s t a r t e d  t a k i n g  n o t e s .  

Q Did M r .  Arocena s a y  a n y t h i n g  a b o u t  t h a t ?  

A H e  s a i d ,  "Hey, L a r r y ,  I t h o u g h t  you w e r e n ' t  

go ing  t o  t a k e  any n o t e s . "  

Q And what ,  i f  a n y t h i n g ,  d i d  Agent Wack s a y ?  

A H e  s a i d ,  "How am I going t o  remember a l l  t h i s  

s t u f f  w i t h o u t  t a k i n g  n o t e s ? "  And h e  laughed.  

THE COURT: Who laughed? 

THE WITNESS: H e  smi led .  

THE COURT: Who? 

THE WITNESS: Agent Wack. 

Q A l l  r i g h t .  And d i d  Agent Wack c o n t i n u e  t a k i n g  

n o t e s  a f t e r  t h a t ?  

A Y e s .  

Q And do youknow whether  t h e  d e f e n d a n t  saw 

Agent Wack c o n t i n u e  t o  t a k e  n o t e s ?  

A Y e s ,  he  d i d .  

Q Did you b r i n g  a n y t h i n g  w i t h  you t o  t h i s  meet ing?  

A Yeah, w e  had a t a p e  r e c o r d e r  t h e r e  and c a s s e t t e  

t a p e .  

Q And wha t ,  i f  a n y t h i n g ,  d i d  M r .  Arocena s a y  

a b o u t  t h e  t a p e  r e c o r d e r ?  

A H e  s a i d ,  "I t o l d  you I w a s n ' t  go ing  t o  be  t aped . "  
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And I said, "I am not going" -- "I would like to play you 

I. 

a tape, I 'm not going to take what we say, I would like 

to play you a tape." And he agreed to listen to that 

tape. 

Q I'm going to show you what has been marked as 

Government's Exhibit 35, for identification, and ask if 

you can identify this (handing) . 
(Government's Exhibit 35 was marked for 

identification.) 

A Yes, I can. It's a tape which contains a message 

from Omega 7, which was left at Broad Street in Newark, 

New Jersey in a phone booth on April 7th, 1980. 

Q And did you do anything with this tape on 

Saturday morning, September 25, 1982? 

A Yes, I played this tape to Mr. Arocena. 

Q And how can you identify this as one that you 

played that day? 

A I initialed it and dated it. 

Q And when did you put your initials and date 

on it? 

A On September 25, 1982. 

Q And did Mr. Arocena say anything about that tape? 

A Yes,he did. He said it was the voice of 

Eduardo Losada-Fernandez. 

MR. TABAK:' Government offers Exhibit 35 in 
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ev idence ,  

THE COURT: Wai t ,  wait,  

Any o b j e c t i o n ?  

MR. FERNANDEZ: No o b j e c t i o n ,  your  Honor. 

THE COURT: ~ e c e i v e d .  

(Government 's E x h i b i t  35 was r e c e i v e d  

i n  ev idence . )  

Q Now, what ,  i f  any th ing ,  d i d  ycudo w i t h  t h e  t a p e  

r e c o r d e r  d u r i n g  t h e  rest of  t h e  meeting? 

A M r .  Arocena s a i d ,  "Are you t a p i n g  me?" And I 

s a i d ,  "To prove it, I ' l l  t a k e  t h e  bat ter ies  o u t , "  which I 

d i d .  

Q NOW, a f t e r  t h e  r i g h t s  forms w e r e  s i g n e d ,  d i d  you 

and Agent Wack have any d i s c u s s i o n  w i t h  M r .  Arocena? 

A Y e s ,  w e  d i d .  

Q And what was t h a t  d i s c u s s i o n  abou t?  

A F i r s t  d i s c u s s i o n  w e  had w i t h  him t h a t  was -- 
w e  asked him who k i l l e d  F e l i x  Ga rc i a .  H e  s a i d  t h a t  h e  

, p a r t i c i p a t e d  i n  t h e  s u r v e i l l a n c e  t h a t  e v e n t u a l l y  l e d  
- ." --- "- ~ 

t o  Pedro  Remon machinegunning M r .  G a r c i a  t o  d e a t h ,  and 

Losada-Fernandez was invo lved  and Andres Ga rc i a  was 

i nvo lved .  H e  s a i d  t h a t  he  was i n  a  r e n t e d  c a r  a t  t h e  t ime  

of t h e  s h o o t i n g .  H e  was n o t  on t h e  s c e n e ,  H e  s a i d  t h a t  

Pedro  Remon w a s  i n  t h e  back s e a t  o f  a  s t o l e n  c a r  and t h a t  
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Andres Garc i a  and Losada-Fernandez w a s  i n  t h e  f r o n t  seat 

of a c a r  when they  s t a r t e d  t o  s u r v e i l  F e l i x  Garc i a  

from t h e  Cuban Mission.  

I have t o  g e t  back t o  p r i o r  t o  t h a t .  They had 

saw t h e  c h a u f f e u r ,  F e l i x  Garc i a ,  e n t e r  h i s  -- t h a t  same 

v e h i c l e  w i th  f o u r  o t h e r  Cubans. They conducted a 

s u r v e i l l a n c e  i n  t h o s e  two c a r s  and they  e v e n t u a l l y  l o s t  

t h e  Garc i a  c a r .  They t h e n  r e t u r n e d  t o  t h e  Cuban Miss ion,  

l a t e r  saw M r .  Ga rc i a  e n t e r  t h e  s ta t ionwagon he was d r i v i n g  

and proceeded t o  Queens,  New York, w i t h  Pedro Remon, 

~ n d r e z  Garc i a  and Losada-Fernandez i n  t h e  s t o l e n  v e h i c l e ,  

Eddie  Arocena i n  h i s  r e n t e d  v e h i c l e .  Eddie Arocena 

became -- he l o s t  t h e  Pedro Remon c a r  and proceeded back 

t o  Newark A i r p o r t .  

Q Before  he l o s t  t h e  c a r ,  b e f o r e  he l o s t  s i g h t  of  

t h e  c a r ,  d i d  he  have any in t e r change  w i t h  t h e  o t h e r  c a r ,  

w i t h  t h e  Remon c a r ?  

A Y e s ,  he d i d .  Somewhere i n  Queens,  he  s a i d  he  

dec ided  t h a t  Ga rc i a  was l e a d i n g  him nowhere. H e  then  

dec ided  t o  s t o p  t h e  miss ion .  

nq 
H e  s l i g h t l y  backed i n t o ,  nudged t h e  c a r  i n  f r o n t  

of  him which Pedro Remon w a s  i n  and Losada-Fernandez and 

Garc ia .  H e  wa i ted  u n t i l  Pedro Remon looked a t  him from 

t h e  back window and he  p u t  h i s  hand up i n  t h e  a i r ,  

c lenched h i s  f i s t  and p u t  h i s  thumb down as such ,  and then  
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waved h i s  hand ,  which h e  t o l d  u s  i n d i c a t e d  a s i g n a l  t o  

a b o r t  t h e  m i s s i o n .  

H e  s a i d  Pedro  Remon c l e n c h e d  h i s  f i s t  and p o i n t e d  

h i s  thumb up i n  t h e  a i r ,  which meant t o  h i m t h a t  Pedro  was 

g o i n g  t o  go ahead w i t h  t h e  m i s s i o n .  

Q And d i d  M r .  Arocena t e l l  you why h e  wanted t o  

n o t  t o ' h a v e  t h e  m i s s i o n  go forward  a t  t h a t  p o i n t ?  

A Y e s .  H e  s a i d  h e  d i d n ' t  want t o  k i l l  one  Cuban, 

h e  wanted t o  k i l l  f i v e  Cubans. 

Q Did h e  t e l l  you t h a t  h e  d i d  a n y t h i n g  else a f t e r  

t h a t ,  t o  t r y  t o  s t o p  Remon from g o i n g  fo rward?  

A No, h e  l a t e r  became l o s t  i n  t r a f f i c .  H e  l o s t  

t h e  Remon c a r  and went back .  

Q Did M r .  Arocena t h e n  t e l l  you abou tany th i ' ng  

f u r t h e r  h e  l e a r n e d  a b o u t  t h a t  G a r c i a  i n c i d e n t ?  

A Yeah, he  s a i d  t h a t  sometime l a t e r ,  h e  went t o  

Losada-Fernandez '  b u s i n e s s ,  which i s  a f r u i t  Meat King 

g r o c e r y  s t o r e ,  b u t c h e r  s t o r e  i n  Newark, New J e r s e y ,  where 

h e  m e t  w i t h  t h e  o t h e r i n d i v i d u a l s  and t h a t  t h e y  t o l d  him 

t h a t  Pedro  Remon machinegunned G a r c i a  w i t h  t h e  Mack 1 0  

t h a t  h e  had ,  t h a t  Pedro  Remon h a d ,  and t h a t  G a r c i a  and 

Losada-Fernandez w a s  t h e r e  i n  t h e  p a r k i n g  l o t  d u r i n g  t h e  

c o n v e r s a t i o n .  

Q And when d i d  M r .  Arocena t e l l  you t h a t  t h i s  

c o n v e r s a t i o n  i n  t h e  p a r k i n g  l o t  a b o u t  t h e  murder  t o o k  p l a c e  
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i n  r e l a t i o n  t o  t h e  t i m e  o f  t h e  murder? 

A H e  s a i d  it w a s  -- I b e l i e v e  he  s a i d  a coup le  o f  

h o u r s  l a t e r .  

Q Now, were t h e r e  any o t h e r  murders  t h a t  I 
M r .  Arocena t o l d  you abou t  on  Sa tu rday  morning,  September 25 ,  

A Yeah. H e  t o l d  u s  abou t  t h e  murder o f  J o s e  Negrin.  1 
H e  s a i d  t h a t  him be ing  commander o f  Omego 7 had o rde r ed  t h e  

d e a t h  o f  Negrin.  

Q Who w a s  t h e  commander o f  Omega 7? I 
A The d e f e n d a n t ,  Eduardo Arocena. 

Q Did he  t e l l  youwhy he  had o rde r ed  M r .  Neg r in ' s  

dea th?  

A H e  s a i d  M r .  Negrin was Communist and t h a t  t h e y  

had s u r v e i l l e d  him t o  t h e  Cuban Miss ion i n  New York C i t y .  

Q What d i d  he  t e l l  you abou t  how M r .  Negrin came 

t o  d i e ?  

A H e  s a i d  t h a t  Pedro  Remon a g a i n  was t h e  s h o o t e r  

w i t h  t h e  same Mack 10  machinegun t h a t  was used on F e l i x  

G a r c i a ,  and t h a t ~ n d r e s  Ga rc i a  was t h e  c h a u f f e u r  who drove  

t h e  c a r  fromwhich Pedro  Remon machinegunned M r .  Negrin.  
3 I -  r. p-c 

H e  s a i d  it was a s t o l e n  c a r  i n  t h e  a r e a  t h a t  t hey  had p u t  

t h e r e  f o r  t h a t  purpose .  But he  wasn ' t  s u r e  what c a r  

t h e y  a c t u a l l y  used.  I 
Q And d i d  M r .  Arocena t e l l  you how he  had l e a r n e d  who I 
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had done t h e  murder? 

A H e  s a i d  t h e y  t o l d  him. 

f l \ r $ l  1 ! 
Q And d i d  he  v e n t u r e  a n y t h i n g  else t h a t  Andres 

G a r c i a  had s a i d  a f t e r  t h e  murder? 

A Y e s .  H e  s a i d  Andres G a r c i a  was concerned t h a t  . ' 
a woman l o o k i n g  o u t  a window had s e e n  them, and he  a l s o  s a i d  

t h a t  Pedro  Remon always wore a mask a f t e r  t h e s e  a c t i o n s  -- 
d u r i n g  t h e s e  a c t i o n s .  

Q Now, were t h e r e  any o t h e r  murders  o r  a t t e m p t e d  

murders  t h a t  M r .  Arocena t o l d  you a b o u t  on S a t u r d a y ,  

September 2 5 ,  1982? 

A I had two c o n v e r s a t i o n s  w i t h  t h e  .de fendan t  

M r .  Arocena on t h e s e  s u b j e c t s .  One was on t h e  25 th  a t  

t h e  J e t p o r t  Holiday I n n ,  and a n o t h e r  c o n v e r s a t i o n  a b o u t  

t h e  same s u b j e c t s  were h e l d  a t  t h e  Ramada I n n  i n  Miami, 

F l o r i d a .  I may n o t  be  g e t t i n g  them a s  t o  which day it 

was s a i d .  I ' m  t e l l i n g  you what he  t o l d  m e  a b o u t  t h e s e  

p a r t i c u l a r  c a s e s .  

Q A l l  r i g h t ,  w e l l ,  between t h o s e  two i n t e r v i e w s  

t h a t  youhad w i t h  M r .  Arocena,  d i d  he  t e l l  you abou t  any 

o t h e r  murders  o r  a t t e m p t e d  murders  by Omega 7? 

A Y e s ,  h e  d i d .  B e  t o l d  m e  t h a t  t h e  g roup  had 

o r d e r e d  -- had planned and h e  had o r d e r e d  t h a t  Ramon Sanchez 
j S,#i f .r':j n 

P a r o d i ,  who is  t h e  Ambassador t o  t h e  Cuban I n t e r s e s -  i n  

Washington, D.C . ,  be murdered.  So  h e  d r o v e  -- p r i o r  t o  
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that -- well, at one time haddrove Pedro Remon and Losada- 
Fernandez to Belleville, New Jersey. They were going to 

I steal a car, which was to be used in that plot to kill 

Mr. Parodi. 

He told me that Pedro Remon and Losada-Fernandez 

\ 
had been drinking prior and that wheqe arrived at a 

\ 

location to steal the automobile in Bellevilae, they got 

out and started to attempt to steal an automobile. He saw 

a woman looking out a window and said -- told them not to 
dJm t. He then said he drove"way to make a phone call and I t  
when he come back, he saw that Pedro Remon and tosada- 

Fernandez were under arrest by uniformed police officers -- 
by police officers, I don't know if they were uniformed, 

1 And he felt there was nothing he could do, so he drove away. 

Q Now, did lso have any discussion with 

Mr, Arocena about any remote-control bombs? 

A Yes, I did, We discussedthe Raul Roa, - ' 

I attempted murder on 81st Street in New York City. He said 

that plot involved a long surveillance prior to the 

attempt happening, Surveillances were being made at the 

Cuban Mission in New York City. 

And on the day of the attempt, he, Pedro Remon, 

Andres Garcia, Losada-Fernandez were in the vicinity of the 

I Cuban Mission. They saw the Ambassador Roa's car double- 

parked outside the Cuban Mission, Utilizing a van and a 
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truck which belonged to Losada-Fernandez to block the area 

around the car, Pedro Remon went to the rear of the car, 

placed a remote-control bomb fixed with magnets to the 

gas tank of the Ambassador's car. The chauffeur was 

still in the car. 

They followed the chauffeur shortly thereafter to 

Ambassador Roa's residence on 81st Street, They saw the 

chauffeur pull up to the front of the residence, attempt 

to pull into a parking spot and the chauffeur's car 

banged into another car, bumpers touching, and they saw 

the device, the bomb, fall off the car, land on the 

ground. 

He said at one point the Ambassador and the 

chauffer were standing next to the car and that the 

chauffeur and the Ambassador were pointing to the bomb. 

Mr. Arocena had the transmitter to detonate the 

bomb in his hands. Pedro Remon was standing next to him, 

telling him to blow the bomb. 

A t  that time, some children were passing by and 

Mr. Ar~cena decided not to blow up the bomb. He told us 

that two other individuals were involved in surveillance, 

that was Jose Gracia and Alberto Perez. 

Q Did Mr. Arocena tell you anything about what 

happened with the remote-control transmitter that he had 

been holding that day? 

SOUTHERN DISTRICT REPORTER$. U.S. COURTHOUSE 
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A He said he still had it and it was down in Miami. 

Q Did he say anything further about it? 

3 

4 

A Yeah, he said he could get it for us. 

Q Now, did you discuss any particular bombings 

5 

6 

1 He said he had made that bomb and all bombs with the exception I 

with Mr. Arocena? 

A Yeah, I discussed the Mexican Consulate bombing 

7 

8 

10 1 of the Roa bomb, the remote-control bomb. I 

with him, which occurred in New York City on September 12th, 

1981. He said that he and others did that bomb. 

He said he was, getting back to the Mexican 

l2 I Consulate bomb, he was standing making observations, him I 
and others were making observations from the library steps 

across Fifth Avenue from which you can see the Mexican 

Consulate. He had to wait a long time to the wee hours of 

the morning, because he saw a woman and a man jumping a 

car, jumping two 'cars. He was stalled, apparently, .and 

the:other he was jumping it. He had to wait and finally 

l9 1 they were able to accomplish the bombing. I 
Q Now, did you have any discussion with Mr. Arocena 

about the Aeroflot bomb? I 
A Yes. He said that the Aeroflot bomb was actually 

placed -- put in front of Aeroflot by Remon and that 
Andres Garcia was his back-up and driver. He said that 

25 Pedro Remon told him that when he put the bomb down, I I 
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t h e  o f f i c e r  was drawing f o r  a gun, and Pedro  t o o k  a  s h o t  a t  

t h e  p o l i c e  o f f i c e r .  

Q Did you d i s c u s s  t h a t  w i t h  M r ,  Arocena? 

A Y e s .  

Q And what  d i d  h e  s a y  f u r t h e r  a b o u t  t h a t ,  i f  

any t h i n g ?  

A I t o l d  h i m t h a t  t h e  o f f i c e r  never  went f o r  

h i s  gun and t h a t  t h e  o f f i c e r  never  knew h e  w a s  even s h o t  a t .  

And h e  s a i d ,  "Pedro Remon l i e d  t o  me a g a i n . "  

Q NOW, -- 
A H e  s a i d  h e  made t h a t  d e v i c e ,  made t h a t  p a r t i c u l a r  

bomb. 

Q Who made it? 

A M r .  Arocena. 

A Now, d i d  t h e  d e f e n d a n t  a l s o  d i s c u s s  w i t h  you t h e  

I v a n  Shepetkov bomb? 
., 

A Y e s ,  h e  d i d .  H e  t o l d  m e  t h a t  h e  and V i r g i l i o  Paz Y.-. . . . r.m..I*.-ll.- . r .. . 

b u i l t  t h a t  bomb, and t h a t  h e  was a  Scuba d i v e r ,  he  t o l d  m e ,  

and t h a t  h e  g o t  i n t o  t h e  water and t h e  s h i p  a t  t h a t  t i m e  

was i n  P o r t  E l i z a b e t h ,  i n  N e w  J e r s e y ,  docked-  H e  g o t  i n  

t h e  water and went down. The bomb c o n s i s t e d  of  two magnets ,  

and a t  one  p o i n t  w h i l e  h e  w a s  underwate r ,  t h e  magnets  s t u c k  

t o g e t h e r  and he had a tough t i m e  g e t t i n g  them a p a r t .  So 

h e  had t o  go t o  t h e  s u r f a c e  a g a i n  and. t h a t  t h e r e  w a s  a 

guard  p o i n t i n g  a t  h i m , y e l l i n g  a t  him t o  g e t  o u t  of t h e  water. 
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When h e  went down, he  p l aced  t h e  d e v i c e  and it went o f f  

a f t e r  he  g o t  away. 

0 What was t h e  "Ivan Shepetkov"? 

A Tha t  was a Russ ian  s h i p  docked i n  P o r t  E l i z a b e t h ,  

be ing  loaded  o r  unloaded.  
. '  

Q Did you have a d i s c u s s i o n  w i t h  M r .  Arocena 

abou t  t h e  TWA bombing a t  Kennedy A i r p o r t ?  

A Y e s .  H e  t o l d  m e  t h a t  h e  and Pedro Remon went 

t o  t h e  a i r p o r t ,  bought  a  t i c k e t  i n  a  f i c t i t i o u s  name, 

checked t h e  luggage i n .  H e  s a i d  h e  g o t  t h e r e  l a t e .  H e  

g o t  t h e r e  n o t  t o o  much t i m e  -- n o t  t o o  much t i m e  b e f o r e  t h e  

p l a n e  was schedu led  t o  l e a v e .  They checked t h e  luggage 

and t h e y  l e f t  t h e  a r e a .  H e  s a i d  t h a t  Pedro  -- h e  t o l d  

Pedro  Remon t o  make phone c a l l s  a long  Queens Boulevard ,  

n o t i f y i n g  t h e  t e r m i n a l ,  TWA and e v e n t u a l l y  the p o l i c e ,  

t h a t  t h e r e  was a bomb on t h e  p l ane .  H e  s a i d  t h e  r ea son  

h e  d i d  t h a t  was because  TWA w a s  c o n t r a c t i n g  a i r p l a n e s  t o  

f l y  t o  Cuba. The r e a s o  A $hey d i d  A e r o f l o t ,  A e r o f l o t  i s  a 

S o v i e t  a i r l i n e .  

Q Now, d i d  M r .  Aerocena t e l l  you who b u i l t  t h e  

remote -con t ro l  p o r t i o n  o f  t h e  bomb t o  b e  used  a g a i n s t  

Ambassador Roa? 

A Y e s .  H e  d i s c u s s e d  t h a t  and h e  t o l d  m e  t h a t  

Pedro  Remon and Lino Gonzalez b u i l t - 4 - t .  
_I---- - . -1 _ * 

Q Who b u i l t  it? 
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A Pedro  Remon -- I ' m  s o r r y .  H e  t o l d  m e  t h a t  

Ramon Sanchez b u i l t  t h a t  bomb w i t h  t h e  h e l p  o f  L ino  -. . -. 

Gonzalez . .---.--- ,.... -. 

Q And d i d  he  s a y  a n y t h i n g  a b o u t  what t h e  bomb 

was o r i g i n a l l y  i n t e n d e d  f o r ?  

A Yeah. The bomb was o r i g i n a l l y  b u i l t  t o  k i l l  

F i d e l  C a s t r o  when h e  came t o  New York i n  1979 -- October  

o f  1979 t o  speak  a t  t h e  U. N.  

Q And d i d  M r .  Arocena t e l l  you what happened w i t h  

t h e  bomb when C a s t r o  was i n  New York i n  October  o f  1979? 

A Yeah. H e  s a i d  t h e  r e a s o  e c o u l d n ' t  g e t  a t  

C a s t r o  was because  t h e  s e c u r i t y  was t o o  t i g h t .  

However, he  s a i d  h e  had one p l a c e  t h a t  he  

knew F i d e l  was go ing  t o  go t o  w h i l e  he  was i n  New York. 

H e  s a i d  h e  w a i t e d  a t t h a t  p l a c e  f o r  s e v e r a l  d a y s .  H e  w o u l d n ' t  

t e l l  m e  where t h a t  p l a c e  was. And t h e  e x p l a n a t i o n  h e  gave  

m e  was t h a t ,  " I  may have  t o  u s e  it a g a i n ,  s o  I am n o t  

t e l l i n g  you where t h a t  p l a c e  is." 

Q And d i d  he  s a y  what h e d i d  o r  what was done 

w i t h  t h e  r emote -con t ro l  bomb a f t e r  F i d e l  C a s t r o  l e f t  

New York i n  Oc tober  o f  1979? 

A Yeah, h e  s a i d  h e  took  it a p a r t  and s t o r e d  it and 

e v e n t u a l l y  t h a t  was t h e  same bomb t h a t  was used  i n  t h e  Roa 

a t t e m p t .  

Q . Did M r .  Arocena e v e r  t e l l  you where any p o r t i o n s  
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of the bomb were assembled? I 
I A Yes. He said that the bomb was assembled a week I 

or two prior to Fidel Castro's visit at the Jetport Holiday 

Inn in Newark, Elizabeth, New Jersey. 

I Q And did he tell you anywhere else that any part I 
of that bomb, the one in the attempt against Ambassador Roa, 

was actually put together? I 
A Yes, he said the electrical portion was put 

together at Jetport Holiday Inn and it was finished off at I I 
Fernandez Fruit Meat King in Newark, New Jersey. I 

Q Now, did you also have any discussion with I 
Mr. Arocena about the Cuban Nationalist Movement? I 

I A Yes. I asked Mr. Arocena if the Cuban Nationalist I 
c', 

Movement was ever part of Omego 7. He said no. He said --.., 

at one time, he stole some explsoives from the Cuban 

Nationalists by having someone make a phone call where I 
he knew where the explosives were and watching them carry I 
it out and get rid of it wherein he picked it up. 

In any ev.ent, some of the explosives included 

a Black C-4 explosive, which was also part of the Roa 

attempt. 

I Q Now, did Mr. Arocena tell you where any 

explosives were currently located, as of September 25, I 

I A Yes. He told us that Pedro Remon's group -- 
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FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 



msjah 1 5  B r a n d t - d i r e c t  6 2 1  

Pedro  Remon l i v e d  i n  Miami by t h a t  t i m e .  H i s  g roup  had 

s i x  t o  e i g h t  hundred pounds o f  e x p l o s i v e s ,  and t h a t  h e  

t h o u g h t  h e  c o u l d  -- h e  a g r e e d  t o  and t h o u g h t  he  c o u l d  f i n d  

t h o s e  e x p l o s i v e s  f o r  us .  

MR. TABAK: Your Honor, I ' m  p r e p a r e d  t o  g o  

now t o  a s u b s e q u e n t  mee t ing .  I can  e i t h e r  p roceed  now o r  

p e r h a p s  t h e  Cour t  would want t o  t a k e  a b r e a k  now. W e  can  

go e i t h e r  way. 

THE COURT: W e ' l l  t a k e  a recess a t  t h i s  t i m e .  

L a d i e s  and gent lemen,  w e ' l l  t a k e  o u r  a f t e r n o o n  

recess. P l e a s e  d o n ' t  d i s c u s s  t h e  c a s e  among y o u r s e l v e s ,  

and c o n t i n u e  t o  keep a n  open mind u n t i l  you have  h e a r d  a l l - -  

o f  t h e  ev idence .  

W e ' l l  t a k e  a  b r e a k  o f  approx imate ly  t e n  t o  

f i f t e e n  minu tes .  

The j u r y  i s  excused.  

The w i t n e s s  may s t e p  down. 

THE WITNESS: Thank you, Judge.  

(The j u r y  l e f t  t h e  cour t room) 

THE COURT: Counsel  a r e  excused f o r  recess. 

MR. FERNANDEZ: Thank you,  your  Honor. 

(Recess) 

(Continued on n e x t  page)  
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(In open court, jury present) 

THE COURT: You may proceed, Ilr. Tabak. 

MR. TABAK: Thank you, your Honor. 

BY MR. TABAK: 

U Detective Brandt., how did the meeting on . - 
September 25th, that Saturday, 1982, end? 

A It ended with, we agreeing that we would meet 

again the next day at the same place. 

Q Did you in fact and Agent tiack meet with the 

defendant, Mr. Arocena, on Sunday, September 26, 1982? 

A . Yes, we did. 

Q Where did you meet with him? 

A. \Je met him at the Jet Port Holiday Inn, in 

Newark, New Jersey. *- 

THE COURT: The same place you had met the 

previous day? 

THE WITNESS: Yes, your Honor. 

THE COURT: Very well. 

U I am going to show you Government Exhibit 36 for 

identification. Do you recognize that? 

A. Yes, I do. 

U What is that? 

A . It is a cassette of Omega 7 credit calls. 

Q What if anything did you do with that tape on 

Sunday, September 26, .1982? 
1 
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A. We played this tape to the defendant, Eduardo 

Arocena. 

Q How do you know that this is the tape that YOU 

played to him that day? 

A. I initialed it and dated it. . ' 
Q . What if anything did he tell you about the tape 

after he listened to it? 

A. Iie said it was the voice of Pedro Remon on all 

the conversations. 

MR. TABAK: The government offers Exhibit 36 in 

evidence. 

b1R. AGUILAR: We have no objection if the tape 

is going to be played. 

THE COURT: I don't think you can fairly 

indicate that. Either you have an objection or you don't. 

The government may choose to play the tape at this time, it 

may hold it, I don't know. 

MR. AGUILAR: Your Honor, our objection goes to 

the fact that we believe, as to the testimony of the 

detective, that there are some recordings on there. We 

don't know and we would not object to the tape being 

introduced at this time if we are going to be hearing the 

tape. 

MR. TABAK: We do intend to play it once it gets 

into evidence. 
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MR. AGUILAR: Then we have no objection. 

THE COURT: Exhibit 36 is received. 

(Government Exhibit 36 for identification was 

received in evidence) 

THE COURT: Exhibit 36 is received. It is now 

going to be played by the government. 

(Government Exhibit 36 in evidence was played) 

BY MR. TABAK: 

Q Aside from your discussion with Mr. Arocena in 

which he said that was Pedro Remon on those calls, did you 

have any other discussion with Mr. Arocena at the Jet Port 

Holiday Inn on the morning of Sunday, September 26, 1982? 

A. Yes. Mr. Arocena told us that there was a feud .-- 

between him and the Pedro Remon group, and that he had 

heard **- that they were going to kill him. 

He said that the one he was really afraid of was 

Ramon Sanchez because Ramon Sanchez could build a remote 

control bomb., and- put it.,under- the car. That's .. . the only - .  

way he thought they could get him. 

We became alert for security reasons, and we 

discussed it with Mr. Arocena. We all jointly decided to 

move to a different hotel, at least have Mr. Arocena move 

to a different hotel. 

Q Did you also have a discussion with the 

defendant, Mr. ~rocena, about his situation vis-a-vis 
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c r i m i n a l  p r o s e c u t i o n ?  I 
A. Yes. W e  t o l d  h i m ,  when h e  a s k e d  -- h e  - a s k e d  ----.... - me ... ..--- -- I 

h e  s a i d ,  Bob, how much time . am > I g o i n g  t o  g e t .  

And I s a i d ,  E d d i e ,  i t  is n o t  u p  t o  me, i t  is u p  

t o  t h e  AUSA a n d  t h e  j u d g e ,  pnd  I w i l l  s p e a k  t o  t h e  . . 
A s s i s t a n t  US A t t o r n e y  r e g a r d i n g  y o u r  c o o p e r a t i o n .  

Q. What d o e s  AUSA s t a n d  f o r ?  

A. A s s i s t a n t  U S  A t t o r n e y .  I 
Q A f t e r  you had t h e  d i s c u s s i o n  i n  which  h e  v o i c e d  I 

c o n c e r n  t h a t  t h e  Remon p e o p l e  were a f t e r  h i m ,  w h a t  i f  I 
a n y t h i n g  d i d  you d o ?  I 

A. M r .  A r o c e n a  c h e c k e d  o u t  o f  t h e  h o t e l ,  we went  

down i n t o  t h e  l o b b y .  L a r r y  Wack c a l l e d  t h e  o f f i c e  to  t e l l  

them -- to  t e l l  o u r  s u p e r i o r s  t h a t  we w e r e  coming  i n t o  t h e  

o f f i c e  w i t h  Mr. A r o c e n a .  

And I w e n t  u p  to  t h e  p a s s e n g e r  s i d e  o f  M r .  

A r o c e n a ' s  r e n t e d  v e h i c l e .  H e  w e n t  t o  t h e  d r i v e r ' s  s i d e ,  I 
o p e n e d  t h e  d o o r ,  s t a r t e d  t o  g e t  i n  a n d  s a i d ,  w a i t  u n t i l  I 

s t a r t  t h e  c a r  b e f o r e  I o p e n  t h e  d o o r  f o r  you .  

I s a i d ,  i t  i s  too l a t e  now, i f  w e  a r e  g o i n g  t o  

g e t  b lown u p  I m i g h t  a s  well g o  w i t h  y o u ,  so o p e n  t h e  d o o r .  

H e  s t a r t e d  t h e  c a r ,  t h e n  h e  o p e n e d  t h e  d o o r .  I 
Q When h e  l e f t  t h e  room a t  t h e  H o l i d a y  I n n  t o  I 

c h e c k  o u t ,  d i d  you o b s e r v e  him d o  a n y t h i n g  when h e  l e f t  t h e  I 
room? 
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A. Yes, I did. The last thing he did upon leaving 

was to take his, the lining of his jacket and put it on the 

door handle of the hotel room and wipe it. 

In fact, I remember commenting, what are you 

doing that for. 

He says, it's a habit, we always do that. 

0. Do you know what the purpose was in wiping the 

door handle with the lining of the jacket? 

A. To remove all fingerprints. 

0. Where did you and Mr. Arocena then go? 

A. We returned -- we went to Newark Airport to 
return Mr. Arocena's rented automobile. My partner, Agent 

Wack, was in another -- his own vehicle behind us following 
us. 

Q And then what if anything happened? 

A. We returned the vehicle, that is, Mr. Arocena 

and I drove into the auto rental facility, and I waited 

outside while Mr. Arocena went in. 

He came outside, and him and I got into Agent 

Wack's vehicle and we drove into Manhattan. 

Once into Manhattan, we stopped to get something 

to eat on Sixth Avenue, being a Sunday, it was a little 

hard to find a spot that was open. 

We had something to eat and we went to my office, 

26 Federal Plaza, the 'FBI office. 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 
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Q. What happened at 26 Federal Plaza? 

A. We met there with supervisor, FBI supervisor 

Barry Mawn, police supervisors Kevin Hallinan, 

H A L L I N A N, and Sergeant Dan Linehan, L I N E H A N. 

Q How do you spell that? . ' 
A. L I N E H A N .  

Q. Was there any discussion among Sergeant Linehan, 

FBI supervisor Mawn, Mr. Hallinan, yourself, Larry Wack and 

the defendant, Eduardo Arocena, at the FBI office? 

A Well, we spoke to the supervisors first, and we -- 
Mr. Arocena wasn't there when we were speaking to him. 

THE COURT: The question was, did there come a 

time when there were discussions at which Mr. Arocena was 

present. 

THE WITNESS: Yes, yes, there were. 

Q What was -- who was present-during that 
discussion? 

A .  The people you mentioned. 

Q. What was said during this meeting with 

supervisor Barry Mawn and yourself and Agent Wack and the 

defendant and the other people? 

A It was discussed about Mr. Arocena going back to 

Miami, trying to locate the 6 to 800 pounds of explosives 

and the transmitter for the remote control bomb used on the 

Roa incident. 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 
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Q Was there any discussion in this meeting about 

Mr. Arocena testifying? 

A. Yes, he was asked to testify by Barry Mawn, I 

believe. He still said he didn't want to testify. 

Q Did he say he was going to do anything else? 

A. ---.--- He was-.going to cooperate in any way he could to 

convict - -- the New York bombers which included Pedro Remon, 

Losada -. . Fernandez, Andres Garcia, Alberto Pe,rez, Jose Gracia 

and Eduardo Ochoa. .- -_--- .. ... 7 - 7  - - 7 -  -.- 

Q. During this discussion was there any mention of 

where Mr. Arocena was going to go to look for the 

transmitter and the explosives? 

A. Yes, he was going to go back to Miami to try and 

locate those items. 

Q Was there any discussion about what was going to 

happen when he finished looking for them? 

A. Yes. When he finished looking for them he was 

going to come back to New York with Larry Wack and myself- 

9. Did Mr. Arocena make any comment about that when 

he was told that? 

A. He told me that, when I come back I got to come 

back in handcuffs because I can't be seen with you guys 

getting on an airplane. 

Q What if anything then happened after this 

meeting on Sunday, the 26th of September 1982? 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 
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A. Mr. Arocena said that he wanted to go see his 

mother that night. 

We went to Hertz Rental Car in Manhattan and 

Larry Wack rented an automobile for Mr. Arocena's trip. 

Q Was there any discussion between you and the . ' 
defendant while Agent Wack went in to rent a car? 

A. Yes, there was. 

I asked Mr. Arocena if he ever did any actions - "" - - " -p*.-*"m " +  a a .  

against Manuel Dedios. 
--.--I- -.-- )- . - . U W I I . .  I 

Q D E D I O S ?  

A. Yes. 

9 Who is Mr. Dedios? 

A. Mr. Dedios was and still is employed as a 

I 
reporter .-- - for El ~ a r i o  . - La Prenza, a Spanish published daily 

newspaper. 

THE COURT: Where? 

THE WITNESS: In New York City. 

Q What did Mr. Arocena tell you, if anything, 

about Mr. Dedios? 

A. Oh, yes, we tried to get him, we tried to kill 

him; one time I sent Pedro Remon and someone else into a - " - ".. .- .. , , .,. 

bar down the street from where he works and they were going 

to get him. 

Arocena said he was outside in a stolen car .  He 

said shortly after   em on and the other person went into the 

SOUTHERN DISTRJCT REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 
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bar the automobile stalled, he couldn't get it started, so 

he left the vehicle, went to the window outside the bar and 

motioned for Pedro and the other person to come outside* 

They then left the area. 

Q. Did Mr. Arocena tell you why he wanted Mr* 

Dedios killed? 

A. Yes, he said that Dedios was a communist and he 

was a member of the committee of 75, which I already knew. 

I mean, I knew he was a committee -- I knew he was a member 
o f  the committee of 75. I don't consider Mr. Dedios a 

4 , .  , 

communist. --."----." -- .-* 

9. What is the committee of 753 

A. The committee of 75 was a group of Cuban 

anti-Castro and other people, and other Cuban exiled people 

who formed a committee to get prisoners out of Cuba, people 

out of Cuba, and to establish a formal.relationship with 

Fidel Castro. 

Q. Did you have any additional discussion with Mr. 

Arocena while you were waiting for Larry Wack to rent the 

other car? 

A. Yes, I did. I asked him about an individual by 

the name of Jose Tenreiro, T E N -- --- ---- %. ..,,-- 

Q *  T E N R E I R O ?  

A. Yes. I knew that Mr. Tenreiro was a member of 

the Cuban nationalist 'movement and he was their press 

SOUTHERN DIST R1CT REPORTERS. U.S. COURT HOUSE 

FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 



1 0  B r a n d t  - d i r e c t  
6 3 1  

c o o r d i n a t o r .  

I h a d  b e e n  i n v o l v e d  i n  a n  i n v e s t i g a t i o n  w i t h  Mr. 
I 

T e n r e i r o  a y e a r  or so p r i o r .  And Mr. T e n r e i r o  was f o u n d  

g u i l t y  o f  p e r j u r y  a t  t h e  S o u t h e r n  D i s t r i c t  o f  N e w  Y o r k ,  a n d  

was s e n t e n c e d  t o  t h r e e  y e a r s  r e g a r d i n g  a Orneqa 7 d o c u m e n t  
< --- --- + * -- .* -".- . .- - * - .*-* d. -.*A "be - a  , 

t h a t  h e  - h a d  -..-- s e n t  - t o  a p e r s o n  -... - . - i n  P u e r t o  R i c o .  . ,.- - 
H e  d e n i e d  d o i n g  i t ,  was f o u n d ,  t h e  j u r y  f o u n d  

t h a t  h e  d i d  d o  i t  a n d  s e n t e n c e d  him t o  t h r e e  y e a r s .  

THE COURT: T h e  j u r y  d i d n ' t  s e n t e n c e  h im,  t h e  

j u d g e  d i d ,  r i g h t ?  

THE WITNESS: T h a t ' s  correct ,  y o u r  Honor.  

Q  What d i d  you  ask M r .  A r o c e n a  a b o u t  t h e  T e n r e i r o  

s i t u a t i o n ?  

A I a s k e d  him why would  Mr. T e n r e i r o  g o  t o  j a i l  

j u s t  f o r  s e n d i n g  a c a r d  b e a r i n g  a Omega 7  s t icker .  And I 

s a i d ,  a l l  h e  h a d  t o  d o  was  s a y ,  a l l  r i g h t ,  I m a i l e d  i t .  I 

d i d n ' t  t h i n k  t h a t  was  much o f  a crime. 

He s a i d ,  well ,  h e  -as* d i d n ' t  . . h a v e  ~ e r m i s s i o n  t o  ". ".,".*. +s"- ..,*. - . , . 

claim - -- - - .  to  be Omega 7 ,  a n d  when someone c l p i m e d  to  be -Oc!mmega-, 7 

a n d  i n  f a c t  t h e y  w e r e n  ------ ---. --a . w .  ...* u r d e r e d  b 

S o  Jose T e n r e i r o  h a d  a c h o i c e  o f  b e i n g  m u r d e r e d  - ---.----.' .. " - ,  ,. . , . . . . . - . , . , 4 . -  , -r %,," I . . 

or g o i n g  t o  j a i l  f o r  t h r e e  y e a r s .  ---- --*- A .-. . I -CILII. .. .." -I--.-.*1- I ". -*.* " 

Q *  A f t e r  Mr. A r o c e n a  t o l d  you  t h i s  a n d  t h e  o t h e r  

car was r e n t e d ,  t h e n  w h a t  h a p p e n e d ?  

A.  W e  c h e c k e d  . i n  a t  t h e  W e s t b u r y  Hotel i n  N e w  York 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 
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Q  How many rooms were r e n t e d ?  

A. T h e r e  was two rooms r e n t e d .  

Q. Under wha t  names were t h e y  r e n t e d ?  

A. Well, a s  we were e n t e r i n g  t h e  Wes tbu ry  Hotel w e  

s u g g e s t e d  t h a t  we u s e  f i c t i t i o u s  names for  s e c u r i t y  r e a s o n s .  

Mr. Arocena  s a i d ,  wha t  name s h o u l d  I u s e ,  and 

L a r r y  Wack s a i d ,  u s e  any  name. 

So h e  s a i d ,  Mr. Arocena  s a i d ,  how a b o u t  Medina.  

And w e  d i d n ' t  s a y  a n y t h i n g .  He e v e n t u a l l y  

r e g i s t e r e d  i n  t h e  name Medina,  and  L a r r y  Wack a l so  u s e d  a 

f i c t i t i o u s  name, Bob M a r t i n ,  I b e l i e v e  it was. 

Q What happened  a f t e r  t h e  rooms were o b t a i n e d ?  

A. W e  wen t  u p s t a i r s ,  Mr. Arocena  s a i d  h e  wan t ed  t o  

see h i s  m o t h e r ,  L a r r y  Wack g i v e  him t h e  k e y s  t o  t h e  c a r ,  h e  

went  d o w n s t a i r s .  

B e f o r e  h e  l e f t  h e  s a i d  h e  would be  b a c k ,  I 

b e l i e v e  i t  was a r o u n d ,  I b e l i e v e  h e  s a i d  h e  would be  back  

a r o u n d  11 :00. 

H e  g a v e  u s  t h e  phone number o f  h i s  m o t h e r  i n  

J e r s e y ,  and  h e  l e f t .  

Q. Did Mr. Arocena  i n  f a c t  r e t u r n  l a t e r  o n  t h e  

e v e n i n g  o f  Sunday ,  Sep t embe r  26 ,  1 9 8 2 3  

A.  Yes, h e  c a l l e d  f i r s t  and  sa id  h e  would be  a  

l i t t l e  l a t e ,  b u t  h e  e v e n t u a l l y  d i d  come back. 
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Q  Who met w i t h  Mr. A r o c e n a  a t  t h a t  time when h e  

r e t u r n e d ?  

A. W h i l e  Mr. A r o c e n a  was away S p e c i a l  A g e n t  Tom 

Menapace  o f  t h e  Newark o f f i c e  o f  t h e  FBI a n d  S p e c i a l  A g e n t  

James  Lyons  o f  t h e  N e w  York o f f i c e  came t o  t h e  room. . * 
Q. Who i f  a n y o n e  d i d  Mr. A r o c e n a  meet w i t h  when h e  

r e t u r n e d  a t  a r o u n d  1 1 : O O  o n  Sunday  n i g h t ,  S e p t e m b e r  2 6 t h ,  

1 9 8 2 ?  

A. When Mr. A r o c e n a  r e t u r n e d  we i n t r o d u c e d  h i m ,  

b o t h  L y o n s  and  Menapace ,  t o  Mr. A r o c e n a ,  and  we t o l d  h i m  

t h a t  S p e c i a l  A g e n t  Lyons  was a  bomb t e c h n i c i a n  a n d  w a n t e d  

to  s p e a k  t o  h i m  a b o u t  a c t u a l  bombs, a n d  t h a t  S p e c i a l  A g e n t  

Menapace  was  f r o m  N e w  J e r s e y  a n d  w a n t e d  t o  t a l k  t o  h im 

a b o u t  N e w  J e r s e y  Omega 7 i n c i d e n t s .  

Q  Did you  t h e n  s t a y  f o r  t h a t  i n t e r v i e w ?  

A.  No. I l e f t .  

Q. H o w  a b o u t  L a r r y  Wack, w h ~ t  d i d  h e  d o ?  

A. L a r r y  Wack l e f t  a l s o .  

Q. B e f o r e  you  a n d  A g e n t  Wack l e f t  d i d  you  g i v e  a n y  

i n s t r u c t i o n s  i n  A r o c e n a ' s  p r e s e n c e  t o  A g e n t s  Lyons  a n d  

Menapace?  

A. Yes, we t o l d  L y o n s  a n d  Menapace n o t  t o  k e e p  Mr. 

A r o c e n a  u p  too l a t e  b e c a u s e  h e  h a d  a n  a p p o i n t m e n t  i n  t h e  

' m o r n i n g .  

9 When d i d  you  n e x t  see Mr. A r o c e n a  a f t e r  S u n d a y  
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night, September 26, 1982? 

A. I saw him about approximately 10:OO the next day 

at my office. 

Q At the FBI and Joint Terrorist Task Force office? 

A. That's correct. 

Q Who had gotten there first? 

A. Mr. Arocena, Agent Lyons and Agent Menapace. 

Q Was Mr. Arocena seeing anybody else at the time 

you arrived? 

A Yes, he was. 
I 

Q Did you meet with him thereafter? 

A. Yes, I did. 

Q What if anything happened? 

A It was decided that Mr. Arocena would go to 

Miami by himself and that we would go down to Miami, that 

is Larry Wack and I would go down to Miami on a different 

flight, and at Mr. Arocena's suggestion Larry Wack and I 

would check into the Ramada Inn in Miami near the airport. 

He also, Mr. Arocena also had a conversation 

with me present and Larry Wack present with Mr. Kenneth 

Walton, W A L T 0 N, of the, supervisor at the New York 

office of the FBI. 

9 Did Mr. Arocena tell you why he recommended that 

you and Agent Wack stay at the Ramada in Miami? 

A. Yes. He said that to his knowledge not many of 
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h i s  f r i e n d s  went  t o  t h a t  h o t e l ,  and i t  would be f a i r l y  s a f e .  

Q Did Mr. Arocena  s a y  a n y t h i n g  t o  you  a b o u t  t h e  

f a c t  t h a t  h e  was g o i n g  to  g o  to  F l o r i d a  o n  h i s  own? 

A. W e l l ,  h e  s a i d  h e  was g o i n g  to  g o  down t h e r e  and 

d o  what  h e  c o u l d  to  g e t  t h e  e x p l o s i v e s  and t h e  t r a n s m i t t i n g  

d e v i c e .  

Q. Did he  s a y  a n y t h i n g  to  you a b o u t  w h e t h e r  h e  was 

e v e r  g o i n g  to  see you a g a i n ?  

A.  O h ,  y e s ,  h e  s a i d  -- w e  t o l d  him t h a t ,  L a r r y  and 

I t o l d  h i m  t h a t  we would c a l l  him when we a r r i v e d  t o  l e t  

him know what  room w e  would be  i n  a t  t h e  Ramada I n n .  

Q Did Mr. Arocena  make any  k i n d  o f  p r o m i s e  or s a y  

a n y t h i n g  to  YOU? 

A. Yes, p r i o r  t o  l e a v i n g  h e  -- I was -- I s a i d  t o  

him,  E d d i e ,  I hope  you are  g o i n g  t o  d o  these t h i n g s  and you 

a re  n o t  g o i n g  t o  r u n .  

And h e  s a i d ,  I am a  man o f  h o n o r ,  h e  s h o o k  my 

hand and h e  s a y s ,  I g i v e  you my word 1'11 d o  what  I t o l d  

you I would do .  

9. Did you and Agent  Wack f l y  t o  F l o r i d a  t h a t  

e v e n i n g ?  

A.  Yes, we d i d .  

Q Was t h a t  o n  a same or d i f f e r e n t  f l i g h t  from Mr. 

Arocena?  

I A. T h a t  was a ' d i f f e r e n t  f l i g h t .  
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0. About what time did you and Agent Wack arrive in 

Miami? 

A. Approximately 1 or lr30 in the morning. 

0 Where did you go after you arrived at the 

airport? 

A. We went directly to the Ramada Inn and we 

checked in. 

Q Did you do anything before going to bed? 

A. Yes. Larry Wack called Mr. Arocena at his 

residence. 

THE COURT: In Miami? 

THE WITNESS: Yes. 

Q When you then got up later on Tuesday, September 

28, 1982, did you have any contact later that day with Mr. 

Arocena? 

A. Yes, I did. 

Q What was that? 

A. We had rented two rooms at the Ramada Inn which 

were adjoining -- opposite each other -- I would like to 
change that, they were opposite each other. 

Q In other words, they were not adjoining? 

A. They were not adjoining. I was in one and Larry 

was in the other. 

Mr. Arocena approximately 4:00 that day came to 

Larry Wack's room. ~ 
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W e  h a d ,  i n  my room, which was o p p o s i t e ,  w e  had  

t h r e e  Miami F B I  a g e n t s .  W e  had  p r e v i o u s l y  d i s c u s s e d  w i t h  

Mr. Arocena  t h a t  h e  would be s p e a k i n g  t o  Miami a g e n t s .  

When Mr. Arocena  a r r i v e d  we t o l d  him t h a t  t h e  

Miami a g e n t s  were i n  t h e  room, i n  a n o t h e r  room, and  we 

e v e n t u a l l y  i n t r o d u c e d  Mr. Arocena  w i t h  t h e  Miami a g e n t s .  

9. Did you s t a y  a f t e r  h e  met t h e  Miami a g e n t s ?  

A. No. 

Q  D o  you know w h e t h e r  Mr. Arocena  t h e n  had  a 

m e e t i n g  w i t h  t h e  Miami a g e n t s  n o t  i n  y o u r  p r e s e n c e ?  

A. Yes, h e  d i d .  

Q What i f  a n y t h i n g  d i d  you d o  a f t e r  t h a t  m e e t i n g  

e n d e d ?  

A. L a r r y  Wack and I a g a i n  s p o k e  to  Mr. Arocena .  

Q. And whe re  was t h a t ?  

A. T h a t  was i n  t h e  same room t h a t  t h e  Miami a g e n t s  

had  s p o k e n  to him. 

Q. A t  wha t  l o c a t i o n ?  

A. A t  t h e  Ramada I n n  i n  M i a m i ,  F l o r i d a .  

Q D u r i n g  y o u r  d i s c u s s i o n  d i d  you h a v e  any  

d i s c u s s i o n  a b o u t  Ramon S a n c h e z  w i t h  Mr. Arocena?  

A. Yes, I am s u r e  w e  d i d .  

Q  What d i d  h e  t e l l  b u t  Mr. S a n c h e z ?  

A .  W e l l ,  we r e d i s c u s s e d  wha t  we had  d i s c u s s e d  o n  
t h e  2 5 t h  i n  Newark, we g o t  more d e t a i l s  o u t  o f  a l l  t h e  
i n s t a n c e s  h e  d i s c u s s e d ,  bombing i n c i d e n t s  a n d  so f o r t h .  
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Q Was t h e r e  any d i s c u s s i o n  w i th  M r .  Arocena 

about  whether Sanchez was a member of Omega 7? 

A Yes, t h e r e  was. H e  d i s c u s s e d  -- w e  asked the - . .-.* . . 

q e e s t i o n ,  was Ramon Sanchez a member of Omega 7.  H e  

s a i d  no,  n o t  r e a l l y ,  b u t  he w a s  a suppor t  person. 
- -.. -. .... ~ e ,  had 

done t h i n g s  f o r  Omega 7. 
- -- . " . 

H e  s a i d  t h a t  i n  a d d i t i o n  t o  b u i l d i n g  t h e  Roa ~. . . 

d e v i c e  and two s i m i l a r  ones ,  Ramon Sanchez had d i d  a . -" 

bombing i n  ~ i a m i ,  F l o r i d a ,  f o r  him, b u t  it f a i l e d  t o  

d e t o n a t e ,  

And I b e l i e v e  t h a t  was a t  Repl ica  Magazine i n  . . . ,  . . . 

Miami. 
, . '  . 

Q Do you r e c a l l  any a d d i t i o n a l  d i s c u s s i o n  about  

any th ing  else Ramon Sanchez had e v e r  done? 

A Not a t  t h i s  tkme, 

Q Do you r e c a l l  any d i s c u s s i o n  about  any th ing  

Sanchez had done o u t s i d e  t h e  United S t a t e s ?  

A Y e s ,  M r .  Arocena t o l d  u s  t h a t  Ramon Sanchez' ..., .* 1 ' . - . " > . a . * * . - > * * . ' . %  4 .  

t c l a im  t o  fame was t h a t  whentwo i n d i v i d u a l s  by the name of  
1 

i 

C a s t i l l o  and Jimenez were a r r e s t e d  s e v e r a l  y e a r s  p r i o r  i n  
.* . -"-", . . .  " 

Mexico f o r  a t t emp t ing  -- I ' d  l i k e b  change t h a t ,  f o r  -- - .-*...".-- .- . " 

murder ing and kidnapping a Cuban d iplomat  i n  Mexico, 

Ramon Sanchez w a s  t h e  person who g o t  them o u t  of Mexico and 

i n t o  t h e  U ,  S. 
.h. 

Q Where had t h e y  been i n  Mexico? 

SOUTHERN DlSTRlCT REPORTFRS. U.S. COURTHOUSE 
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I A I d o n ' t  r e c a l l  what town. 

I Q I n  what c o n d i t i o n  had t h e y  been i n  Mexico? 

A I d o n ' t  r e c a l l .  I d o n ' t  remember him ment ioning 

it. 

Q Do you know whether  t h e y  had been under a r r e s t  

o r  no t ?  

A I d o n ' t  know t h a t .  

Q Now, was t h e r e  any d i s c u s s i o n  w i t h  M r .  Arocena 

a b o u t  anybody else who cou ld  h e l p  by g i v i n g  i n fo rma t ion  

abou t  Pedro  Remon? 

A Y e s .  H e  t o l d  u s  t h a t  a t  one t i m e ,  Pedro  Remon 

had a g i r l f r i e n d  t h a t  h e  m e t  i n  a lounge i n  New York C i t y ,  

t h e  CasaBlanca,  I b e l i e v e  he s a i d .  W e l l ,  t h i s  g i r l  by 

I t h e  name of  Nellie Monzon was v e r y  c l o s e  t o  Pedro  Remon, 

and Pedro  Remon t o l d  h e r  a l o t ,  and t h a t  w e  shou ld  t r y  

and l o c a t e  h e r  and s h e  would p robab ly  t e l l  u s  t h i n g s  t h a t  

Pedro  Remon t o l d  h e r .  

I .  Q To your  knowledge,had t h e  F B I  o r  t h e  New York 

C i t y  P o l i c e  Department o r  t h e  a i n t  T e r r o r i s t  Task Fo rce  o r  

any o t h e r  law enforcement  agency e v e r  s p o k e n ' b e f o r e  t h i s  

t o  Nellie Monzon? 

A No. To my knowledge, no one  e v e r  spoke t o  h e r .  

Q Before  t h a t .  

A Before  t h a t .  

Q Now, d i d  Arocena t e l l  you abou t  anybody else 

I SOUTHERN DISTRICT REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 
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who might  be  a b l e  t o  g i v e  you i n fo rma t ion  abou t  Remon? 

A H e  s a i d  t h e r e  was a  g i r l  who a l s o  went  w f h  Pedro  

Remon,whol ived i n  Queens ,  and t h a t  h e r  f a t h e r  w a s  an  

o f f i c e r  i n  t h e  m i l i t a r y ,  and t h a t  a t  one t i m e  t h e  g i r l ' s  

f a t h e r  had h i r e d  a  p r i v a t e  d e t e c t i v e  t o  f o l l o w  Pedro  Remon, 

b u t  he  c o u l d f i l t  s upp ly  h e r  name. 

Q Now, when Arocena and you and Agent Wack 
'\ 

f i n i s h e d  your  d i s cus s ion \ , t ha t  even ing ,  t h a t  i s  Tuesday, 
\ 

September 28 th ,  1982,  was any r e q u e s t  made o f  M r .  Arocena? 

A Y e s .  W e  were s t i l l  concerned w i t h  h i s  s a f e t y ,  

because  he  was t e l l i n g  u s  abou t  t h e  f eud  between him and 

Pedro  Remom and Ramon Sanchez. So w e  asked him, when he  

g o t  home s a f e l y ,  t o  c a l l  u s  a t  t h e  h o t e l  and l e a v e  t h e  

message t h a t  Bob c a l l e d .  

Q Do you know whether  i n  f a c t  M r .  Arocena d i d  l e a v e  

a  message,  "Bob c a l l e d " ?  

A Yes,he d i d .  

Q Now, what ,  i f  any th ing ,  happened t h e  fo l lowing  

day ,  Wednesday, September 29, 1982? 

A M r .  Arocena a g a i n  a r r i v e d  a t  t h e  Ramada Inn  

i n  La r ry  Wackls room a t  approx imate ly  2:15. I remember, 

because  t h e  n i g h t  p r i o r ,  he  s a i d  he  would be  t h e r e  a t  two 

o ' c l o c k  i n  t h e  a f t e rnoon .  I was concerned,  because  h e  w a s  

l a t e .  

Q Now, was t h e r e  t h e n  a  meet ing i n v o l v i n g  M r .  Arocena 
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A Yes. He again spoke to Miami FBI agents. 

Q And what did Larry Wack do? 

A Larry Wack spoke to him also. 
8 :* (4 ! '. r 

Q Now, did you join Larry Wack's Miami agents at 

this meeting? 

A Yes, towards the end of it we did, yes. 

Q Did yohit in during most of the meetin+ 
\ 

A No, I didn't sit in while the Miami agents were 

talking to him. 

Q Now, after the Miami agents finished, was there 

a discussion involving you, Larry Wack and Arocena? 

A I don't understand the question, Mr. Tabak. 

I do understand the question, I don't recall if there was 

a conversation. 

Q All righ-t. Do you recall on Wednesday, 

September 29th, 1982, any discussion with Arocena regarding 

Virgilio Paz? 

A Yes, I do. 

Q And what was that discussion? 

A Mr. Arocena said that Virqilio Paz was in a 
---"am*-*.. -7. - - - .---*- *--.,- -..- < *  .-- ..- 

South -.-- ..,. American c%ntry,.and that he wanted to come back to th 

U,_.S. and possibly make a deal with the government. 

Q And who is Mr. Paz? 

A Virgilio Paz is the same man that helped Eduardo 

Arocena build the "Ivan Shepetkov" bomb, and he's also a 

SOUTHERN DISTRICT REPORTER(. U.S. COURTHOUSE 
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/ p - p  1 ,  

fugitive in the LeTellier homicide, Washington, D. C. 

Q Now, did youalso have a discussion with 

Mr. Arocena about Dionisio -- - .  Suarez? 

A Yes, I did. He said Mr. Suarez-was in Costa Rica 

and at one time Mr. Suarez had been seen in an-.officer's 

uniform in Cuba. 6; ii / 

Q And who is Mr. Suarez? 

A It was around -- 
Q Excuse me? 

A Around the boat-lift period, the Cuban boat- - - .  *..--.--.* * ,.. . 

lift period. 

Q Who is Mr. Suarez? 
\ (-? \ r \ , ,+ . 

A He's a fugitive in the LeTeller homicides in 

Washington, D. C. 

Q Now, did you also have any discussion with 

Mr. Arocena about anything that Mr. Arocena attempted to do 

after Remon and Losada were arrested in Belleville? 

A Well, we did have a conversation about that. 

I don't recall if he said anything other than what I've 

already testified to. 

Q Do you recall any conversatio bout any place 

they might want to go? 

A Yes,I do. 

After the Belleville incident, Mr. Arocena said 

that thgre was a bad split in the organization of Omega 7. 
I 
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H e  s a i d  t h a t  t h e r e  w a s  a  f a l l o u t  between t h e  New York c e l l ,  

Pedro  Remon's New York ce l l  and t h e  rest  o f  Omega 7. 

H e  s u g g e s t e d  t h a t  Pedro  Remon go t o  Guatemala. 

M r .  Arocena had a p e r s o n  from Guatemala who h e  r e f u s e d  t o  

1 i d e n t i f y  t a l k 0  Pedro  Remon a b o u t  p o s s i b l y  g o i n g  t o  

Guatemala and Pedro  Remon a t  t h e  same t i m e  would b e  

a v o i d i n g  c h a r g e s  t h a t  h e  had pending i n  B e l l e v i l l e .  

H e  s a i d  t h a t  when Pedro  Remon spoke w i t h  

t h i s  Guatemalan p e r s o n ,  t h e  Guatemalan went back t o  

M r .  Arocena and s a i d  t h a t  M r .  Remon was a  Communist, t h a t  

h e  w o u l d n ' t  a l l o w  him t o  come i n t o  Guatemala,  and t h a t  if 

h e  d i d  come i n ,  h e ' d  k i l l  him. 

Q Now, when you f i n i s h e d  your  c o n v e r s a t i o n  w i t h  t h e  

d e f e n d a n t  on Wednesday, September 2 9 t h ,  1982,  was any 

r e q u e s t  made of  M r .  Arocena? 

A Y e s .  H e  was t o l d  t o  c a l l  u s  t h e  n e x t  day abou t  

a n o t h e r  appo in tment ,  t o  come i n  t o  t a l k  t o  u s .  

Q And wha t ,  i f  a n y t h i n g ,  happened on t h e  n e x t  

d a y ,  Thursday,  September 30 ,  1982? 

A H e  c a l l e d  m e  a b o u t  t h r e e  o ' c l o c k ,  and he  s a i d ,  

" I ' l l  be  i n  t o  see you and L a r r y  a t  a b o u t  s i x  o ' c l o c k ,  

a t  t h e  same h o t e l ,  same room." 

Q Did M r .  Arocena show up t h a t  day?  

A No, h e  d i d  n o t .  

Q Now, d i d  t h e  f o l l o w i n g  d a y ,  F r i d a y ,  October  l s t ,  
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1982, have any p a r t i c u l a r  s i g n i f i c a n c e  f o r  you,  pe r sona l ly?  

A Y e s .  That  was my t w e n t i e t h  y e a r  on t h e  p o l i c e  

depar tment ,  t h e  ann ive r sa ry  of  it. 

Q What, i f  any th ing ,  happened t h a t  day w i t h  r ega rd  

t o  M r .  Arocena? 

A M r .  Arocena c a l l e d  t h e  room, and f i r s t  he  spoke 

t o  Lar ry  Wack, and then  I heard  Lar ry  s a y ,  "Why d o n ' t  

you t a l k  t o  Bob." 

And I g o t  on t h e  phone and he  s a i d ,  M r .  Arocena 

s a i d ,  " I  have t o "  -- "I 'm going t o  run .  They ' re  a f t e r  

m e ,  and I c a n ' t  s t a y  around." 

So I s a i d ,  "What about  t h e  agreement w e  had,  

Eddie?" 

H e  s a y s ,  " I  c a n ' t  s t i c k  around.  I g o t  t o  go. 

I ' l l  be  i n  touch."  And he hung up. 

Q Now, w i thou t  t e l l i n g  u s  what t h e  d i s c u s s i o n  

w a s ,  d i d  you d i s c u s s  w i th  AGent Wack what Arocena had t o l d  

Agent Wack r i g h t  b e f o r e  you g o t  on t h e  phone on October l s t ,  

1982? 

A Would you r e p e a t  t h e  ques t i on?  

Q Without t e l l i n g  u s  what Agent Wack t o l d  you, 

d i d  you t a l k  widh .  Agent Wack about  what Arocena had t o l d  

Agent Wack b e f o r e  ycugot  on t h e  phone? 

A Y e s ,  I d i d .  

Q And a s  a r e s u l t  o f  what t h e  defendant  had t o l d  
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Agent Wack on October  l s t ,  1982,  w a s  any p a r t i c u l a r  

i n v e s t i g a t i o n  done t h e r e a f t e r ?  

A Y e s .  I t  was a s e a r c h  done o f  t h e  F r u i t  

M e a t  King, which was once  owned by Losada-Fernandez. 

Q Now, d i d  you p e r s o n a l l y  p a r t i c i p a t e  i n  a s e a r c h  

o f  t h e  F r u i t  Meat King on October  20, 1982? 

A Y e s  ,I d i d ,  

Q What d i d  you do t h e r e ?  

A I took  pho tographs .  , 

Q I ' m  g o i n g  t o  show you Government 's E x h i b i t s  29-A 

th rough  -I,  f o r  i d e n t i f i c a t i o n  ( h a n d i n g ) .  

(Government 's E x h i b i t s  29-A th rough  29-1 

were marked f o r  i d e n t i f i c a t i o n . )  

Q D o  you r e c o g n i z e  t h o s e ?  

A ' Yes,I d o ,  

Q What a r e  t h e y ?  

' A T h e y ' r e  pho tographs  o f  t h e  F r u i t  Meat King 

which I had t a k e n  on December 20 th .  

Q You t o o k  t h e  photographs?  

A Y e s .  

Q Do. t h o s e  pho tographs ,  E x h i b i t s  29-A th rough  -I, 

f a i r l y  and a c c u r a t e l y  d e p i c t  c e r t a i n  i t e m s  t h a t  w e r e  

found a t  t h e  F r u i t  Meat King on October  20, 1982? 

A Y e s ,  t h e y  do.  

MR, TABAK:  h he government o f f e r s  Government 's . 
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Exhibits 29-A through -1 in evidence. 

MR. FERNANDEZ: No objection, your Honor. 

THE COURT: Received. 

(Government's Exhibits 29-A through 29-1 

were received in evidence.) 

Q I'm going to show you Exhibits 29-A, -B, -C 

and -D, which are in evidence (handing), and ask if you 

would tell the jury what each of these shows in turn, 

starting with 29-A. 

A 29-A is the corner of the building -- side of 
the building. 

Q What is 29-B? 

THE COURT: An outside view? 

THE WITNESS: Outside view, yes. 

A 29-B is a photo of one flight up of the same 

building. 

Q All right, what is -- ,' 

A You can see Larry Wack and I. 

Q What is 29-C? 

A 29-C is also a different angle, but one flight 

up of the same building. 

Q What is 29-D? 

A 29-D is the first floor, ground floor storage 

area of the same building. 

MR. TABAK: .With the Court's permission, Mr. Green 

SOUTHERN DISTRICI' REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 
FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 



I msjah 10 Brandt-direct 

and I will show Government's Exhibits 29-A, -B ,  -C and 

-D to the jury. 

THE COURT: You may. 

3- 
(Government's Exhibigs 29-A through 29-D 

were displayed to the jury.) 

BY MRl; TABAK: 

1 XXXXX 

I Q I'm now going to show you Government's 

Exhibits 29-E, -F, -G, -H and -I in evidence, and can you 

explain what is shown in these photographs? 

A Exhibit 29-E is a ground-floor storage area. 

There is a rack and soda bottles, et cetera, in the area. 

It's being searched. 

Q And is there anyone you recognize as doing the 

I search? 

A Yes, let's see, I got Special Agent Lyons, 

Special Agent Menapace and Detective Sam Parola from the 

New York City Police Department, New York City Terrorist 

Task Force and another I can't tell who is. 

I ' 

Q And what is the next, 29-F? 

A 29-F is a photo of a bundle, plastic bag, 

that is, containing newspapers and three black boxes with 

wires coming out of them. 

Q Do you know where the bag with the newspapers 

was found? 

A Yes,it was found on the top of photo Exhibit 29-E, 

SOUTHERN DlSTRlCT REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 
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f i r s t  o n e .  I 

I MR. TABAK: W i t h , t h e  C o u r t ' s  p e r m i s s i o n ,  I I 

2 

3 

4 

I M r .  Green and  I w i l l  d i s p l a y  t h e s e  p h o t o g r a p h s  t o  t h e  I I 

Q And what  d o  E x h i b i t s  29-G, -H, and -I show? 

A -G,  -H and -I a r e  p h o t o g r a p h s  wh ich  I t o o k  o f  t h e  

newspape r s  t h a t  were i n  t h e  p l a s t i c  bag i n  29-F. 

XXXXX I (Government ' s  E x h i b i t s  29-E t h r o u g h  29-1 I I 

7 

8 

were  d i s p l a y e d  t o  t h e  j u r y . )  I I 

j u r y .  

THE COURT: You may. 

MR. TABAK: I have  no  f u r t h e r  q u e s t i o n s  on I I 
l3 1 MR. FERNANDEZ: J u d g e ,  c a n  we go  t o  t h e  s i d e  b a r  I I 

( A t  t h e  s i d e  b a r . )  I I 

14 

15 

( D i s c u s s i o n  o f f  t h e  r e c o r d  a t  t h e  s i d e  b a r . )  I I 

f o r  a second?  

THE COURT: C e r t a i n l y .  

THE COURT: L a d i e s  and  gen t l emen ,  we are g o i n g  I I 

* I may a p p e a r  i n  t h e  media .  I have  r e a s o n  t o  t h i n k  t h e r e  is  a I I 

19 

20 

21 

22 

23 

t o  recess a t  t h i s  t i m e .  W e ' l l  resume tomorrow morning 

a t  11:30 a.m. 

P l e a s e  d o  n o t  d i s c u s s  t h i s  c a s e  among y o u r s e l v e s  o r  

w i thanyone  else.  I would admonish you t o  be c a r e f u l  n o t  

t o  r e a d  or l i s t e n  o r  v i ew a n y t h i n g  a b o u t  t h i s  c a s e  which  
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tomorrow, a l t hough  t h e r e  a r e  o t h e r  i t e m s  o f  news t h a t  may 

have t a k e n  p r eceden t  over  any th ing  go ing  on i n  t h i s  

cour t room.  

I have i n s t r u c t e d  you a l r e a d y  t h a t  i f  you were 

t o  suddenly  see any th ing  on t e l e v i s i o n  o r  h e a r  any th ing  

on t h e  r a d i o  o r  see any th ing  i n  any of t h e  p r i n t e d  media 

r e l a t e d  t o  t h i s  c a s e ,  you a r e  j u s t  t o  s t o p ' l o o k i n g ,  

l i s t e n i n g ,  r e ad ing .  t h e  e v e n t  you do l e a r n  any th ing  

abou t  t h e  c a s e  from any s o u r c e  o u t s i d e  o f  t h e  cour t room,  

you a r e  d i r e c t e d  t o  r e p o r t  t h e  m a t t e r  t o  m e  a t  once  on 

your  r e t u r n .  

And f i n a l l y ,  a l t hough  by my c a l c u l a t i o n s ,  t h e  

w i t n e s s  p r e s e n t l y  on t h e  s t a n d  i s  t h e  f i f t y - t h i r d  w i t n e s s  

who you have h e a r d ,  t h e  c a s e  i s  f a r  from o v e r .  The re fo r e ,  

p l e a s e ,  keep an  open mind u n t i l  you 've  hea rd  a l l  o f  t h e  

ev idence  and t h e  summations and I have g iven  you my 

i n s t r u c t i o n s  on t h e  law. 

The j u ry  i s  excused and d i r e c t e d  t o  assemble 

i n  t h e  j u r y  room tomorrow morning a t  11:30 a.m. 

Good n i g h t ,  g e t  home s a f e l y .  Good n i g h t ,  

The w i t n e s s  i s  excused u n t i l  tomorrow morning 

a t  11:30, Counsel  a r e ,  a s  w e l l .  

MR. GREEN: Thank you,  your  Honor, 

MR. TABAK: Thank you, your  Honor, 

(An adjournment w a s  t a k e n  t o  August 2 2 ,  1984 

a t  11:30 a . m . )  --- 
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